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Nové zázemí by mělo vznik-
nout v prostoru pláží jezera 
Most. Stánky i ostatní stavby zá-
zemí, tedy sociální zařízení a zá-
zemí pro správce, se musí vyro-
bit a vybavit. Musí se připravit 
stavba základů a přípojek ener-
gií. „Celá stavba potrvá mini-
málně do konce června letošního 
roku. Následně po dokončení by 
měly být objekty předány k uží-
vání a uvedeny do provozu,“ in-
formovala tisková mluvčí mos-
teckého magistrátu Klára Vyd-
rová.

Objekty, které vzniknou v lo-
kalitě pláží, jsou navrženy jako 
modulové, tedy kontejnerové 
stavby. Budou mít základní vy-
bavení, zvenku budou oblože-
ny dřevem a „kapičkovým“ čer-
ným plechem. „Všechny objek-
ty budou mít stejný vzhled. Te-
rasa pro posezení bude řešena 
jak před každým stánkem, tak 
na jeho střeše. Na terase každé-
ho ze stánků se plánuje umístění 
12 stolů se slunečníkem, pro oba 
stánky 24 stolů se slunečníkem, 

tedy 96 míst k  sezení,“ doplnila 
dále Klára Vydrová.

V  rámci úprav u jezera do-
jde na odvodnění areálu ploch 
pro volnočasové aktivity na plá-
žích. Stavební práce budou pro-
bíhat zhruba do druhé poloviny 
června.

V  souvislosti s  volnočasový-
mi aktivitami město řeší i velkou 
poptávku po rybaření u jezera. 
Tuto možnost nedávno radnice 
znovu otevřela a jedná o ní s Pa-
livovým kombinátem Ústí.  

U jezera město v  minulém 
roce také dokončilo výstav-
bu velkokapacitního parkoviště 
a hřiště pro děti. To bylo během 
pandemie uzavřeno. Po Veliko-
nocích ho ale město opět zpro-
voznilo. 

Ve spolupráci s Dopravním 
podnikem měst Mostu a Litví-
nova už se připravují jízdní řá-
dy autobusové linky číslo 16, 
která bude zajíždět přímo k je-
zeru Most. První autobus vyje-
de s největší pravděpodobností 
již 1. května.                           (sol) 

Jezero Most: Něco se tu chystá!
MOST – Mostecké jezero se připravuje na první oficiální sezónu.  Při-
pravuje se výstavba stánků pro rychlé občerstvení, sociální zařízení 
a zázemí pro správce areálu. Dojde i na úpravu volnočasových ploch 
a začne sem zajíždět autobus MHD. 

MOST - Město Most se státní 
podnikem Palivový kombinát 
Ústí vyhlašuje anketu o podobě 
nového loga jezera Most. Vybí-
rat můžete ze tří návrhů. Hlaso-
vání je spuštěno od tohoto pon-
dělí a skončí v neděli 25. dubna.

Oba subjekty, jak město Most, 
tak i správce jezera, Palivový 
kombinát Ústí, chtějí vtisknout 
jezeru Most nové a moderní lo-
go. Jaké je to pravé, které v ná-
vštěvnících vzbudí zájem a chuť 
vyrazit k vodě? Hlasovat můžete v anketě prostřednictvím Mobilní-
ho rozhlasu města Mostu. 

„Cílem ankety je najít nový jednotný vizuální styl, který bude jezero 
Most dobře a dlouhodobě reprezentovat a zároveň vystihne i jeho cha-
rakter. Tvořit identitu pro jezero Most je zajímavé a představuje něco 
výjimečného. Zároveň se za tím skrývá i velká zodpovědnost,“ vysvět-
luje primátor města Mostu Jan Paparega a dodává: „Děkujeme vám 
za pomoc a věříme, že na nové logo, které společně vybereme, budeme 
patřičně hrdí.“                                                                                    (nov)

 

Pomozte vybrat logo
JEZERA MOST!

Zasedání  
zastupitelů

MOST – Ve čtvrtek 29. 4. ve 
13 hodin se ve 4. patře mostec-
kého magistrátu sejdou městští 
zastupitelé. Zasedání je veřejné 
a své si mohou přijít říci i obča-
né. Diskuse veřejnosti je zařa-
zena na konec zasedání, ale ob-
čané mohou diskutovat i v prů-
běhu projednávání jednotlivých 
bodů. Zastupitelstvo je možné 
sledovat i on-line.

Autodrom Most 
prodloužil poukazy
MOST - Skončila vám plat-

nost poukazu na kurz bezpečné 
či sportovní jízdy nebo kupónu 
na volnou jízdu na dráze? Nic se 
neděje. Autodrom Most jejich 
platnost prodloužil do 31. květ-
na 2021. Do této doby je nutné 
si objednat nový vhodný termín 
služby nebo zážitku. 

Omezení  
v ulici ČSA

MOST – Až do 31. května bu-
de  omezený průjezd  ulicí Čsl. 
armády a Aloise Jiráska v Mos-
tě. Probíhá zde plánovaná re-
konstrukce  vodovodu a kanali-
zace. Ve zmíněných ulicích do-
jde po etapách ke zúžení vo-
zovky a částečnému omezení  
průjezdu.                              (nov)

Prohledejte půdu!
Památník Terezín hledá 

Předměty, dokumenty, fotografie
Více na straně 11

První oficiální sezóna u jezera Most nabídne návštěvníkům spoustu novinek.
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Konkurz na šermíře
MOST - Městské divadlo 
v Mostě hledá do nově 
připravované inscena-
ce D´Artagnan  šermíře 
z Mostu a okolí.

Jde o šerm rapírem 
(kordem).  Zkoušet se bu-
de  v květenu a červnu. 
Představení proběhnou 
na letní scéně na hradě 
Hněvín a v Městském di-
vadle v Mostě. Zájemci se 
mohou hlásit na e-mail: 
tajemnik@divadlo-most.
cz, případně na telefon 
777 313 064, paní Šárka 
Bauerová.                  (nov)

Podle posledních informa-
cí Ředitelství silnic a dálnic 
ČR se nejpozději začne sta-
vět v  roce 2025. „Do procesu 
přípravy vstupuje velká spousta 
aspektů, které ŘSD není schop-
no ovlivnit. Předpokládaný ter-
mín realizace tedy může být 
ohrožen a je toho mnoho, co 
by mohlo být příčinou,“ uved-
la mluvčí ŘSD Nina Ledvino-
vá. S  dřívějším termínem se 
ale určitě nepočítá, a to s ohle-
dem na aktuální stav přípravy.   

Hotové jsou již úvodní prů-
zkumy a oznámení o zámě-
ru stavby. Letos přijde na řa-
du hodnocení dopadu stavby 
na životní prostředí. „V sou-
časné době zhotovitel dokumen-
tace E.I.A. zpracovává podkla-
dy pro Oznámení záměru, kte-
ré předpokládáme podat v le-
tošním roce. ŘSD ČR bude dále 
postupovat dle rozhodnutí pří-
slušného úřadu,“ informovala 
dále mluvčí Ledvinová.

Komplikace a zdržení zámě-
ru stavby čtyřpruhu přines-
la pandemie. Kvůli ní nemoh-
ly proběhnout testy hlukové 
zátěže. „Kvůli epidemii je ko-
munikace mnohem méně zatí-
žena a takto naměřené hodno-
ty by mohly být odpůrci stav-
by napadány. Nyní se také 

rozjíždí inženýrsko geologický 
průzkum, který je nezbytným 
podkladem pro dokumentaci 
určené ke stavebnímu povolení, 
na němž začínáme pracovat,“ 
doplnil Jan Rýdl z  Ředitelství 
silnic a dálnic.  

K dokončení průzkumů 
a studií, přičemž jako posled-
ní by měl být dokončen dopl-
ňující geotechnický průzkum, 
by mělo dojít v roce 2022.

Kudy nová  
silnice povede?

Nový, prodloužený čtyřpruh 
by měl být zhruba sedm kilo-
metrů dlouhý. „Stavba zkapa-
citnění začíná v místě, kde stá-
vající čtyřpruh od Mostu pře-
chází do dvoupruhu a kon-
čí před mimoúrovňovou křižo-
vatkou Dolní Litvínov, celková 
délka je cca 6,8 km,“ upřesnila 
Nina Ledvinová. Předpokládá 
se maximální využití stávající 
silnice I/27 jako jedné polovi-
ny čtyřpruhu. „Pouze v prosto-
ru Záluží – zhruba 100 metrů 
před stávající křižovatkou sil-
nic I/27 a III/0272 není v délce 
1,3 km stávající dvoupruh pro 
zkapacitnění využit. V tom-
to úseku bude čtyřpruhová ko-
munikace vedena ve zcela no-

vé stopě vlevo od stávajícího 
dvoupruhu, který bude zacho-
ván a využit pro místní dopra-

vu – především do areálu Uni-
petrolu,“ vysvětlila mluvčí.

Vlasta ŠOLTYSOVÁ 

Dočkáme se konečně čtyřpruhu?

Cena stavby podle technicko-ekonomické studie zpracované v roce 
2018 vychází na zhruba půldruhé miliardy bez DPH. Doba výstavby se 
předpokládá 3 roky.

Uživatele, kteří měli dopo-
sud uzavřenou smlouvu o pro-
nájmu parkovacího místa, měst-
ská policie vyzve k uzavření no-
vé smlouvy ihned po dokončení 
rekonstrukce parkoviště a za-
hájení jeho ostrahy. „Je zapotře-
bí provést modernizaci parkovi-
ště tak, aby vyhovovalo požado-
vaným standardům na hlídané 
parkoviště městské policie. Kro-
mě nového oplocení s vjezdovou 
branou plánujeme zavedení mo-
derního kamerového systému 

a osvětlení pro zvýšení zabezpe-
čení vozidel,“ uvedl Jaroslav Hr-
vol, ředitel Městské policie Most.

Městská policie zároveň 
umožnila, aby bylo parkoviš-
tě dočasně do doby dokonče-
ní rekonstrukce volně a zdarma 
k dispozici občanům pro par-
kování. „Po tuto dobu se nebude 
jednat o klasické hlídané parko-
viště, ale věřím, že občané mož-
nost volného parkování uvítají 
více, než kdybychom prostor zce-
la uzavřeli, než bude rekonstruk-

ce dokončena. V případě, že bu-
dou probíhat práce přímo na plo-
še parkoviště, pak ho zvládneme 
včas vyblokovat na nezbytně nut-
nou dobu,“ vysvětlil Jaroslav Hr-
vol.

Podobná rekonstrukce čeká 
další parkoviště ve správě měst-
ské policie. Připravuje se rekon-
strukce parkoviště v ulici Jana 
Zajíce a Františka Kmocha, kde 
dojde k modernizaci kamerové-
ho systému, oplocení a vjezdové 
brány a úpravě vodorovného do-

pravního značení. Dlouhodobé 
hlídané parkování s rezervova-
ným parkovacím místem nabízí 
Městská policie Most v ulici Jo-
sefa Ševčíka, 1. máje, Jana Zají-
ce, Františka Kmocha a 2x v ulici 
Okružní, a to za 650 korun mě-
síčně. V ulici  Františka Halase, 
Pionýrů za 550 korun za měsíc. 
„V ulici Albrechtická počítáme 
s  měsíčním pronájmem ve výši 
650 korun. Bude to ještě schvalo-
vat rada města,“ doplnil ještě šéf 
strážníků. Více informací nalez-
nou občané na webových strán-
kách městské policie.

(sol)

Parkoviště v Albrechtické bude střežit městská policie
MOST – Hlídané parkoviště v ulici Albrechtická bude mít pod svou správou městská policie. Do dokon-
čení jeho rekonstrukce bude volně k dispozici pro parkování občanů.

Záměr představil odbor škol-
ství, kultury a sportu mostecké-
ho magistrátu. „Po zhodnoce-
ní výhod a nevýhod jednotlivých 
modelů organizace mateřských 
škol zřízených městem Most se 
pracovní skupina přiklonila k va-
riantě reorganizace stávající sou-
stavy na 4 rovnocenné srovnatel-
né organizace, jejichž fungová-
ní by mělo být nastaveno od 1. 1. 
2022,“ informovala mluvčí ma-
gistrátu Klára Vydrová. Škol-

ky budou celkem čtyři, a to no-
vá mateřinka Husitská - U Cá-
chovny, Bělehradská, Borovské-
ho, Erbena, Kmocha. Dále pak 
Mateřská škola Lidická - Al-
brechtická 503, Fibicha, Nezva-
la, Dvořáka, Pujmanové, Mateř-
ská škola Sochora - Albrechtic-
ká 414, Hutnická a mateřinka 
Růžová - Kříže, Malíka, Komo-
řanská.

„Nutno podotknout, že nejde 
o závažný zásah, ale o zjedno-

dušení pro snadnější řízení. No-
vě pojatá soustava 4 parametro-
vě srovnatelných mateřských škol 
by měla disponovat dostatečnou 
kapacitou, aby dokázala uspoko-
jit poptávku zákonných zástupců 
dětí, případně reagovat na mož-
né legislativní změny a požadav-
ky,“ ujistila mluvčí. Se zaháje-
ním nového školního roku pro-
běhne ve spolupráci s jednotli-
vými školkami informační kam-
paň pro rodiče. „Rodiče ani pe-
dagogové se nových změn od 1. 
1. 2022 nemusí obávat. Reorga-
nizace se týká především admi-
nistrativního vedení organiza-

cí, viditelnou změnou pro rodiče 
bude změna názvu na dokumen-
tech školy a pravděpodobně změ-
na čísla účtu, kam odesílají stá-
lé platby,“ vysvětlila dále mluvčí. 
Reorganizace nepočítá s přesu-
ny pedagogů ani dětí mezi jed-
notlivými organizacemi. Zápi-
sy do školek proběhnou stan-
dardním způsobem podle stále 
platné obecně závazné vyhláš-
ky. Vyhláška bude aktualizová-
na až pro školní rok 2022/2023. 
Vyhláška zaručuje nárok na při-
jetí, ale neukládá povinnost vy-
užít spádové školy.

(sol)

Město bude provozovat nově jen čtyři mateřinky
MOST – Město Most bude slučovat a reorganizovat mateřské ško-
ly. Provozovat bude celkem čtyři mateřinky, z nichž každá bude mít 
pod sebou svá odloučená pracoviště. 

V penzionu  
nové zázemí

MOST – Vyhlášena bude ve-
řejná zakázka na postupnou re-
konstrukci sociálních zařízení 
v Domově pro seniory v ulici Ji-
řího Wolkera. Předmětem za-
kázky jsou stavební úpravy 3 so-
ciálních zařízení ve třech byto-
vých jednotkách včetně výmě-
ny svislého odpadního potrubí 
a vodovodních stoupaček na stu-
denou a teplou vodu, vzducho-

technického potrubí a elektroin-
stalace v domově pro seniory. 

Pruh pro  
kamiony a zastávka
MOST – Kamiony zajíždějící 

do průmyslové zóny Joseph bu-
dou mít k  dispozici nový jízd-
ní pruh. Radní schválili vyhlá-
šení veřejné zakázky na zastávku 
MHD a pruh pro kamiony v zó-
ně Joseph. Vybudují jednostran-
né autobusové zastávky MHD 

včetně zálivu a  zálivový odstav-
ný pruh pro kamiony v intravi-
lánu průmyslové zóny Joseph 
u Havraně.

Petice a stížnosti
MOST – V předchozím ro-

ce oddělení kontroly mostecké-
ho magistrátu zaevidovalo 8 pe-
tic, 68 stížností, 37 pochval a 21 
ostatních podání. Ve dvou pří-
padech petic za zrušení dětských 
hřišť bylo občanům vyhověno. 

„Ve věci petice za řešení nepořád-
ku v blízkosti panelových domů 
došlo k nápravě. V ostatních pří-
padech byly občanům vysvětleny 
důvody, proč nemohlo být peticím 
vyhověno,“ informovala mluvčí 
magistrátu Klára Vydrová. Od-
dělení kontroly vede také evi-
denci o šetřeních ombudsmana 
na Magistrátu města Mostu nebo 
Městské policii Most. Vloni bylo 
zaevidováno a řešeno jedno šet-
ření ombudsmana. Týkalo se ne-
vyřešení nepovoleného autovra-

koviště v Lišnici u Mostu. Z to-
hoto podání nevyplynula žádná 
nápravná opatření.

Potravinová pomoc 
MOST – Radní souhlasili se 

zapojením 5. ZŠ, 10. ZŠ a 14. ZŠ 
do výzvy ministerstva práce a so-
ciálních věcí z Operačního pro-
gramu Potravinové a materiální 
pomoci dětem ve vážné sociální 
nouzi. V 5. ZŠ ve Zlatnické uli-
ci plánuje podpořit zhruba 150 

žáků, 10. ZŠ v ulici Zdeňka Ště-
pánka 50 žáků a ve 14. ZŠ v ulici 
Rozmarýnová 63 žáků.

Snížení nájemného
MOST – Radní schválili Sva-

zu tělesně postižených v ČR do-
časné snížení nájemného za ří-
jen 2020 až březen 2021 na  
1 Kč včetně DPH za každý uve-
dený měsíc. Důvodem je omeze-
ní provozu v souvislosti s vládní-
mi opatřeními.                              (sol)

MOSTECKO – Na zkapacitnění silnice I/27 mezi Mostem a Litvíno-
vem se intenzivně pracuje. Výstavba čtyřpruhu by měla začít za čty-
ři roky.  

Z Rady města Mostu



Denně parkuji na parkovišti 
ulice Jiřího z Poděbrad v cent-
ru města před Jungle arenou, 
jehož povrch je tvořen rozbi-
tými betonovými bloky, na 
kterých se letošní zima velice 
podepsala. Vím, že pozemek 
není města, ale byla by mož-
nost parkoviště alespoň vysy-
pat asfaltovým recyklátem až 
se bude opravovat jiná silni-
ce v Mostě a recyklát bude ja-
ko odpad? Parkoviště je plné 
denně, jeho stav je hrozný.

Prostřednictvím odboru 
správních činností magistrátu byla odeslána majiteli dotčených po-
zemků výzva k zajištění opravy pozemní komunikace. Nejzazší ter-
mín pro realizaci požadovaných prací byl určen termín 31. 3. 2021. 

Kdy dojde k rekonstrukci zastávky Obchodní dům PRIOR směr 
okresní soud? Můj dotaz souvisí s tím, že do autobusů MHD ne-
lze, řekněme, pohodlným způsobem nastoupit s kočárkem nebo 
na invalidním vozíku. Zastávka je navíc i krátká, takže pokud se 
v jeden čas sjedou dvě linky (linky 5 a 16, pravidelně o víkendech 
vždy každou hodinu 25. minutu), není ani dostatečný prostor pro 
vystoupení z druhého vozu stojícího v řadě.

Rekonstrukce autobusové zastávky u Prioru v Moskevské ulici za-
čne v dubnu. Vytvořeno zde bude bezbariérové nástupiště ze speci-
álních betonových panelů a obrubníků, chodníky potom z betono-
vé skladebné dlažby. Součástí stavby bude úprava části dešťové kana-
lizace, úpravy zeleně, nové vodorovné dopravní značení. Cestujícím 
bude po dobu stavby sloužit náhradní zastávka vytvořená zhruba 
pětašedesát metrů od té původní. Hotovo by mělo být v červenci. 

Odpovídá primátor města Mostu Jan Paparega
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P tejte se politiků

Jan Paparega

do 26. 4. 2021 – 12.00 hodin.

Přihlášky musí být 
doručeny nejpozději

REFERENT/KA
ODDĚLENÍ STAVEBNĚ 

SPRÁVNÍ ODBORU 
STAVEBNÍ ÚŘAD

Obsazení pracovní pozice na dobu neurčitou.

Statutární město Most - Magistrát města Mostu přijme
úředníka/úřednici na pozici

POŽADAVKY:
Dle § 13a zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů:
    • vysokoškolské vzdělání v magisterském nebo bakalářském 
       studijním programu ve studijním oboru stavebního, 
       architektonického nebo právnického směru
    • NEBO vyšší odborné vzdělání v oboru stavebnictví 
      a 2 roky praxe v oboru stavebnictví
    • NEBO střední vzdělání s maturitní zkouškou v oboru 
      stavebnictví a 3 roky praxe v oboru stavebnictví
    • výhodou praxe ve veřejných službách a správě.

BLIŽŠÍ INFORMACE:

 

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které je nutno
k výběrovému řízení doložit, jsou zvřejněny na www.mesto-most.cz

sekce „Nabídky zaměstnání“ - Výběrové řízení č. 5/2021.

  Ing. Jitka Karlíková, tel.: 476 448 481
E-mail: Jitka.Karlikova@mesto-most.cz

MOST – Město chce revitalizo-
vat sídliště Pod Lajsníkem. Na 
pomoc si vezme zdejší obyvate-
le, kteří by měli o změnách spo-
lurozhodovat. 

Revitalizace sídliště Pod Laj-
sníkem se stane pilotním pro-
jektem. Úpravy a změny by mě-
la doznat část ohraničená ulice-
mi Pod Lajsníkem, J. Suka, Mos-
kevská a Rudolická. V létě chce 
město vyhlásit výběrové řízení 
na zpracování urbanistické stu-
die na proměnu veřejných pro-
stranství sídliště. „V současnos-
ti probíhá mezi obyvateli sídliště 
názorový průzkum, který zjišťu-
je, jak místní svoje bydliště vní-
mají a co by rádi zlepšili. Výstu-
py z průzkumu mají architek-
tům pomoci dobře poznat po-
hled místních obyvatel. Cílem je, 
aby se vytvořilo zadání, jež bu-
de vhodně odpovídat potřebám 
sídliště a požadavkům místních 
rezidentů,“ informovala Klá-
ra Vydrová, mluvčí mosteckého 
magistrátu.

Minulý týden bylo uzavře-
no online dotazníkové šetře-
ní, které měli k  dispozici rezi-
denti sídliště i v  papírové for-

mě. „V těchto dnech budou mo-
ci místní v ulicích sídliště potkat 
i tazatele, kteří budou sbírat do-
datečné informace. Až do května 
zároveň probíhá sběr podnětů na 
online pocitové mapě,“ doplnila 
Klára Vydrová. 

V rámci participačních akti-
vit je plánována i komentovaná 
procházka s architektem. Mě-
la by seznámit občany s plány 
radnice a získat další podněty. 
„Procházka, původně plánovaná 

na březen, musela být kvůli vlád-
ním nařízením odložena. Usku-
teční se pravděpodobně ve druhé 
polovině dubna. Datum upřesní-
me na našich informačních ka-
nálech a občané by je proto mě-
li sledovat,“ upozornila mluvčí. 

Proces vyvrcholí v druhé po-
lovině května veřejným setká-
ním, na kterém zpracovate-
lé průzkumu představí závěry 
z dotazování a zástupci radnice 
představí rámcovou podobu za-

dání urbanistické studie. Násle-
dovat bude diskuze s obyvateli. 
„O přesném termínu setkání bu-
deme občany informovat,“ ujisti-
la mluvčí.

Cílem revitalizace sídliště je 
usměrnění dopravy, vybudo-
vání parkovacích míst a oddy-
chových ploch tak, aby se obča-
nům maximálně zvýšilo pohod-
lí a komfort a bydlení tu pro ně 
bylo příjemnější a zvýšil se tak 
jeho standard.                        (sol)

Co se sídlištěm Pod Lajsníkem?
Slovo dostanou i místní

Knihovna otevře v pondělí
MOST – Od pondělí 19. 
4. se mostecká knihov-
na přiblíží k  plnému 
provozu. Nutné bude 
dodržovat nařízená 
opatření.

Fungovat budou pou-
ze výpůjční smlouvy, a to 
v běžné otevírací době. 
Knihovna zatím nebu-
de poskytovat mezikni-
hovní výpůjční službu, nebude možné využívat počítače se stanice-
mi Internetu a on-line katalogy, kopírovací, skenovací a další služ-
by. „Prosíme všechny čtenáře a uživatele knihovny, aby při návštěvě 
knihovny provedli u vstupních dveří řádnou dezinfekci rukou, pou-
žívali předepsanou ochranu dýchacích cest a v prostorách knihovny, 
při případném čekání ve frontách dodržovali dvoumetrové rozestu-
py mezi sebou.“

Po otevření knihovny mohou čtenáři nadále využívat KnihoBox 
a  bibllobox, které fungují i mimo otevírací dobu. Otevírací doba 
knihovny :Po, Út, Čt a Pá 10 – 18 hodin, So 9 – 12 hodin, St zavřeno.

(nov)

MOST – Městské divadlo Most 
se připravuje na další premiéru. 
Zkouší slavnou komedii o faleš-
ných hráčích, kteří nevratně pro-
padli své vášni, a tak podvádějí, 
dokud sami nejsou podvedeni. 

V komedii Hráči se divák 
ocitne v podobném tematickém 
prostředí, jaké znají z Revizora. 
Děj se taktéž odehrává v ruské 
provincii a ústředním tématem 
je podvod. Současně je hlav-
ní postavou náhodný cestující, 
pro Gogola příznačný hrdi-
na (stejnou postavu najdeme 
i v románu Mrtvé duše). Hráči 
zobrazují hraní karet nejen jako 
prostředek k získávání peněz, ale 
popisují především vášeň ke hře 
a touhu vymýšlet stále nové a ra-
finovanější způsoby jak obelstít 
druhé. Podle hesla kdo nešidí, 
bude ošizen.

Mistrovský karetní hráč 
Icharev vstupuje do hotelu 
a záhy se dovídá, že tu bydlí hrá-
či (Utěšitelný, Švochněv a Kru-
gel), kteří hrají již šest dní a nocí, 

a úspěšně obírají ostatní. Na-
příklad knížete Šenkina „stáhli“ 
už skoro o čtyřicet tisíc rublů. 
Icharev se do toho pochopitelně 
vloží a zábava začíná.

Prozaik a dramatik N. V. 
Gogol patří mezi nejčtenější 

a v  divadle nejuváděnější rus-
ké klasické autory. V inscenaci 
Hráči tvořil působivý kosmos 
chytrého i kousavého humoru, 
komických situací a brilantních 
dialogů, které vedou výborně 
napsané postavy.  Inscenace sli-

buje výborné činoherní divadlo 
a mimořádnou hereckou sou-
hru devíti herců. V režii Jakuba 
Korčáka se představí pánové 
Herzina, Kraus, Beneš, Dostál, 
Liška, Kofroň, Rošetzký a Hore
hleď.                                      (nov)

Mostecké divadlo zkouší Gogolovy Hráče 
Komedie o hře, vášni ke hře, podvodu a umění podvodu

S inscenací Hráči pomáhá  odborník na karetní triky, divadelní a filmový herec  Roman Štabrňák (vpravo).

Pro zahraniční štáb natáče-
ní zajišťuje filmová produkce 
Czech Anglo Pictures. S natá-
čením je spojena řada doprav-
ních omezení a uzavírek. „Tím-
to chceme požádat obyvatele na-
šeho města, aby byli připraveni 
na možná omezení a zvýšenou 
hlučnost, a spolu s filmaři je pro-
síme o shovívavost,“ uvedl pri-
mátor města Mostu Jan Papare-
ga.  V sobotu 17. 4. bude natáče-
ní pokračovat na náměstí Velké 
mostecké stávky. V okolí čekej-
te omezené parkování, filmaři 
budou používat speciální efek-
ty a kvůli střelbě  bude  zvýšená 
hlučnost. V Radniční ulici a na 
1. náměstí se bude filmovat ex-

ploze a hoření. V neděli 18. 4. se 
bude natáčet v Prioru a na při-
lehlém náměstí. Připravte se na 
zvýšenou hlučnost z rozbití vý-
lohy a střelby.

Natáčení povzbudí místní 
ekonomiku. „Filmaři podpoří 
místní podnikatele v oblasti uby-
tovacích a stravovacích služeb. 
Ubytovali se v mosteckém hotelu 
Cascade. Platí samozřejmě také 
nájmy lokací, pronájem komu-
nikací a zábory. Město  Most od 
společnosti navíc získá finanční 
dar ve výši 100 tisíc korun, který 
bude účelně využit,“ přibližuje 
filmové natáčení Barbora Hyš-
ková z Filmové kanceláře Ústec-
kého kraje.                             (nov)

V ulicích Mostu se filmuje
Natáčení pokračuje o víkendu

MOST – Město Most opět slouží jako filmová  kulisa. Tento týden se 
zde začal natáčet britský akční seriál s prvky fantasy s názvem Ex-
tinction. 

Centrum Mostu se na pár dnů promění v kulisu pro akční seriál.

K debatě o budoucí podobě sídliště 
Pod Lajsníkem přizve město tamní 
obyvatele.
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Vinařství Johann W
pro postižené děti

TŘEBÍVLICE – Zámecké Vinař-
ství Johann W v Třebívlicích spo-
lečně s charitativní organizací Be 
Charity vybralo za odprodaná cha-
ritativní vína již 43 950 Kč, kte-
ré rozdělí mezi zdravotně postiže-
né děti.    Vinařství děkuje všem, kte-
ří přispěli! Úspěch můžete oslavit 
skleničkou,  nebo rovnou celou lahví  
z e-shopu  vinařství Johan W.           (nov)

Mrtví ptáci na jezeře Most
MOST - V poslední době se objevily dotazy ohledně mrtvých ptáků 
nalezených návštěvníky na jezeře Most.

Podle ornitologa Jaroslava Bažanta z Oblastního muzea a gale-
rie v Mostě se jedná o normální přirozený úbytek. „Je třeba uvažo-
vat v souvislostech - množství zimujících ptáků je obrovské, obzvláště 
v letošním roce, a určitý počet z nich umírá.“ Často uhynulého ptáka 
sežere místní dravec, pokud spadne živočich na hladinu, zatáhne ho 
pod vodu sumec nebo jiná dravá ryba. 

Ornitologové  území průběžně monitorují a o mrtvá zvířata se 
postarají. Pokud by návštěvníci okolo jezera zaznamenali větší počet 
mrtvých ptáků, nebo by se nacházeli na exponovaném místě, jako je 
příbřežní komunikace, mohou se ozvat přes Facebook, nebo přímo 
strážní službě Palivového kombinátu Ústí na tel: 607 042 755. (nov)

Pes uprchl z ordinace
MOST – Kuriózní případ psího uprchlíka z veterinární ordina-

ce řešili mostečtí strážníci. Na pobíhajícího zatoulaného zlatého 
retrívra ve Višňové ulici upozornila strážníky jedna z obyvatelek.  
Strážníci psa našli schouleného ve křoví v lesoparku Šibeník. Sna-
žili se zvíře uklidnit a podařilo se jim ho odchytit. Poté ho převez-
li do útulku v Rudolicích. Po nějaké době však zavolal na linku 156 
lékař z veterinární ordinace, že zmíněný pes „upláchl“ během ope-
račního zákroku z ordinace. Strážníci se proto pro uprchlého psí-
ho pacienta vrátili a předali ho zvěrolékaři.

Bitka kvůli roušce
MOST – Bitka se strhla na jedné z mosteckých tramvajových za-

stávek mezi dvěma muži. Jeden z nich natáčel toho druhého, jak 
nemá nasazenou roušku a kouří. „Napadený  hlídce oznámil, že se 
stal obětí fyzického napadení osobou, která se mu snažila odcizit 
mobilní telefon, jenž mu následně spadl na zem,“ informoval Vlas-
timil Litto z Městské policie v Mostě. Muž strážníkům uvedl popis 
osob incidentu, a ve svém mobilu ukázal fotografii muže, který byl 
údajným pachatelem. Strážníkům se po chvíli díky kamerám po-
dařilo muže odpovídajícího popisu zajistit v jedné z tramvají a vy-
zvali dotčené osoby, aby společně vystoupily a podaly vysvětlení. 
„Podezřelý muž uvedl, že stál na zastávce, kouřil a neměl nasazený 
respirátor. Následně k němu přistoupil oznamovatel a začal na něj 
křičet a natáčel si ho na telefon. Na svou obranu následně začal ta-
ké křičet a telefon mu údajně z ruky vyrazil,“ popsal. Na čí straně je 
pravda, nyní řeší Policie ČR.  

Stravenky pro policisty
MOSTECKO/ČR – Policisté dostanou zpět příspěvek na stra-

vování, který jim vláda vzala v roce 2010. Policie dosud by-
la  jedinou složkou státu, která příspěvek na stravu svým za-
městnancům nemohla poskytnout. Mělo by se jednat o 39 ko-
run na den na stravu, a to od 1. června pro 43 tisíc policistů. 
Kromě přilepšení na stravném by měli muži zákona stejně ja-
ko další bezpečnostní složky státu získat i mimořádné odměny 
20 tisíc korun. Ty by měli dostat nejen policisté, ale i hasiči na-
sazení v rámci pandemie. Všichni, kteří byli v přímém výkonu  
služby.                                                                                                       (sol)

P orušené paragrafy

Podrobný rozpis, kdy se kte-
ré ulice budou čistit, najdete na 
www.tsmost.cz. Došlo navíc ke 
změně harmonogramu, které 
se týká následujících sobot 17. 
dubna a 24. dubna. Důvodem 
jsou filmařské práce na novém 
akčním seriálu Extinction v re-
žii britské produkce. Změna se 
týká 17. dubna třídy Budova-
telů 1. část od DP k  Rozkvětu, 
Nádražní (včetně parkovacích 
ploch), Železničářů, J. E. Purky-

ně a staré Čepirohy. 24. dubna 
pak 1. náměstí, 2. náměstí, Rad-
niční, Bankovní, Divadelní, tř. 
Budovatelů 2. část - od Rybár-
ny k Prioru a nám. Velké mos-
tecké stávky. 

Strojní čištění bude probíhat 
letos až do 10. května včetně. 
„Strojní čištění začíná každoroč-
ně od začátku dubna. Na stroj-
ní čištění naváže blokové čiště-
ní, které je svým rozsahem vět-
ší a probíhá zároveň i náročněj-

ší ruční dočišťování, na které 
nasazujeme naše pracovní če-
ty,“ informoval šéf mosteckých 
technických služeb Václav Za-
hradníček. Upozornil, že letoš-
ní čištění bude náročnější. „Le-
tošní zima byla bohatá na sráž-
ky. Vzhledem k  množství sněhu 
a s tím souvisejícího posypu včet-
ně inertního materiálu bude tedy 
čištění mnohem náročnější, ulice 
jsou značně znečištěné. Ale urči-
tě se budeme snažit se s tím po-
pasovat,“ je přesvědčen. 

Na čištění konkrétních ulic 
upozorňuje dopravní značení, 
které technické služby umisťují 

s předstihem vždy 
na začátek a ko-
nec zóny, které se 
bude čištění tý-
kat. Značka se te-
dy neumisťuje na 
každou ulici či 
parkoviště v da-
né lokalitě a ne-
vztahuje se na ni 
ukončení plat-
nosti za nejbližší 
křižovatkou, jak 
se někteří řidi-
či mylně domní-
vají!

„Dopravní značení umisťuje-
me vždy sedm dní před strojním 
čištěním v dané lokalitě. Při po-
rušení zákazové značky nechá-
váme vozidla odtáhnout měst-
skou policií. Letos se ale bude-
me snažit být benevolentnější, 
i vzhledem k   pandemii,, kdy je 
většina obyvatel doma a přepar-
kování vozidel je komplikovaněj-
ší, zejména pro ty, kteří nemohou 
do zaměstnání. Nicméně by toho 
neměli lidé zneužívat, “ apeluje 
Václav Zahradníček.  

Během strojního čištění by se 
měly vyčistit všechny ulice měs-
ta. „Předčistíme po zimě nej-
víc zanesené komunikace v ma-
jetku města od zbytků zdrsňo-
vacích materiálů použitých při 
zimní údržbě. Čistit se budou ta-
ké mosty, chodníky, spojovací ko-
munikace, nehlídaná parkoviš-
tě, kruhové objezdy a další ve-
řejná prostranství,“ vyjmenoval 
ředitel. V rámci čištění vyjíždě-
jí do ulic velké zametací soupra-
vy, dva velké a tři malé zameta-
cí stroje, vysokotlaký čisticí vůz 
kanalizací a vpustí a dvě dodáv-
ky pro přepravu pracovníků, 
materiálu a nářadí. 

(sol)

Řidiči, včas přeparkujte auta!
Začalo strojní čištění ulic

MOST – Technické služby města Mostu začaly se strojním čištěním  
ulic. Řidiči by měli sledovat dopravní značení a včas auta přeparko-
vat. 

V rámci Ústeckého kraje po-
licisté prověřují podvodná jed-
nání, při kterých desítky poško-
zených,  uživatelů bankovních 
účtů, přišly  o nemalé finanční 
prostředky. Poškození reagova-
li na podvodné 
e-maily či tele-
fonáty a pacha-
telům vyzra-
zením přístu-
pových údajů 
umožnili vzdá-
lený přístup ke 
svému bankov-
nímu účtu, a to 
vždy pod le-
gendou údaj-
ného bezpeč-
nostního důvo-
du, kdy jejich 
služby v  in-

ternetovém bankovnictví by-
ly zablokovány či jinak omeze-
ny. V nabídce byla možnost od-
blokování se zadáním přístupo-
vých údajů, přičemž podvedení 
poškození tyto údaje, tj. identi-

fikaci bankov-
ního účtu a hes-
lo, tímto způ-
sobem předali 
pachateli. V ně-
kterých přípa-
dech také pa-
chateli sděli-
li údaje zaslané 
na jejich tele-
fonní  číslo ze 
strany banky. 
Policisté evi-
dují statisícové, 
v několika pří-
padech i milio-

nové škody.   „Apelu-
jeme na občany, aby 
byli velmi obezřetní 
při zabezpečení vstup-
ních hesel do služeb 
internetového   ban-
kovnictví a také, aby 
si střežili citlivé úda-
je ke svým platebním 
kartám. Nereagujte 
na e-maily či telefo-
náty, kterými se kdo-
si vydává za pracov-
níka banky a chce pod 
záminkou získat pří-
stupové údaje – ban-
ka po svých klientech 
touto cestou nikdy ne-
požaduje přístupová 
hesla a nikdy nezasílá 
klientům jakékoliv od-
kazy na webové strán-
ky ani formuláře, kde 
mají tyto údaje vypl-
nit!," apeluje policie.           

(nov)

Policie vyšetřuje bankovní podvody
Varuje občany: Buďte obezřetní!

ÚSTECKÝ KRAJ - Znáte  muže na fotografii? Mohl by Policii České re-
publiky pomoci s objasněním „bankovních“ podvodů, které se nyní 
prověřují v Ústeckém kraji. 

V souvislosti s prověřováním případů poli-
cisté žádají veřejnost o pomoc při ustano-
vení neznámé osoby na přiložených foto-
grafiích a identikitu. Jedná se o muže, který 
byl zachycen u bankomatu v Praze a mohl 
by pomoci s objasněním případů. Informa-
ce volejte na linku 158 případně na e-mail: 
lukas.rossler@pcr.cz. 

„Jsme opět připravení se aktiv-
ně podílet na rozvoji města a na-
pomáhat při řešení aktuálních 
otázek a potřeb v oblasti školství, 
sociální i při aktivním využívání 
volného času obyvatel města. Na 
projekty města darujeme stejnou 
částku jako v předchozích letech, 
tedy půl milionu korun, z  nichž 
polovina poputuje do školství, 
konkrétně do mateřských škol,“ 
řekl Milan Boháček, generální 
ředitel teplárenské společnosti, 
a dodal: „Já i pan primátor jsme 
se mimo jiné jiné shodli i na vzá-
jemném informování o záležitos-
tech oboustranného zájmu a spo-

lupráci při zajištění informova-
nosti obyvatel města.“

Město využije sto tisíc ko-
run na podporu provozu zaříze-
ní pro okamžitou pomoc dětem 
- Mosťáček, dalších sto tisíc na 
nákup zahradních cvičebních 
prvků pro výcvik motoriky se-
niorů pro Domov seniorů v uli-
ci Jiřího Wolkera. Za 170 tisíc 
korun pořídí MŠ Zdeňka Fi-
bicha výukový altán pro děti, 
osmdesát tisíc získá MŠ U Cá-
chovny na zajištění lanové pro-
lézačky na tamní zahradu. Zby-
lými padesáti tisíci podpoří akci 
„Fandíme rodině“.                (nov)

Teplárna opět podpoří město Most 
Pomůže Mosťáčku, seniorům i Fandíme rodině

MOST - Generální ředitel United Energy Milan Boháček a primátor 
Mostu Jan Paparega se dohodli na podpoře v letošním roce. Pode-
psali  již osmnáctý dodatek k Dohodě o vzájemné spolupráci uza-
vřené v roce 2006.

Primátor Mostu Jan Paparega a generální ředitel United Energy Milan 
Boháček. 
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Souboj
Milan žil sám v malém bytě 

v levné čtvrti. S rodiči se nestý-
kal už několik let. Odešel od nich 
hned po vyučení a od té doby je 
také neviděl. Ignoroval všechny 
jejich pokusy o setkání, až to na-
konec rodiče vzdali a přestali se 
ozývat. Každý den se Milan vra-
cel brzo ráno ze skladu, kde ce-
lou noc pracoval. 
Měl své každodenní 
rituály. Vypil hrnek 
čaje, napustil si va-
nu horké vody a le-
žel v ní tak dlouho, 
až se mu uvolnily 
všechny tvrdou dři-
nou napjaté svaly. 
Teprve pak šel spát. 
Většinou ležel něko-
lik hodin v zatem-
něné ložnici a zíral 
do stropu. Přehrá-
val si v hlavě svůj 
život, události uplynulých dnů. 
A představoval si sám sebe jako 
jiného člověka. Ve svých před-
stavách nebyl jen skladníkem, 
který celé noci přemisťuje těžké 
bedny a rovná je do regálů. Ne-
byl mladým mužem bez přátel. 
A nebyl ani malým chlapcem, 
který vyrůstal bez lásky, ale zato 
v neustálém strachu z tyranské-
ho otce. Milanův táta měl zvlášt-
ní nadání vymýšlet si pro své dí-
tě kruté tresty. Trestal ho prak-
ticky za všechno. Kdykoliv se 
Milan odchýlil od představ své-
ho táty, čekalo ho bití, zavírání 
na dlouhé hodiny do tmavé ko-
mory bez přístupu k jídlu, pi-
tí či záchodu, sprchování ledo-
vou nebo naopak velmi horkou 
vodou, výsměch, urážky, poni-
žování. Milanova máma se sy-
na nikdy nezastala. Říkala mu, 
že ho otec miluje a vychovává ho 
tak přísně jen proto, že si přeje, 
aby z něj vyrostl dobrý člověk. 
Místo toho vychoval uzavřeného 
úzkostlivého muže neschopné-
ho navázat s kýmkoliv jakýkoliv 
vztah. Muže, který dokázal pra-
covat jen v noci, když se nemusel 
s nikým setkávat, a který byl ce-
lé dny schovaný ve svém malém 
bytě. Jen tam se cítil v bezpečí. 
Tam si mohl představovat, že je 
jeho život jiný. Lidé ho mají rádi 
a má celou řadu dobrých přátel. 
Vyhledávají ho a zvou na růz-
né akce. Klára, dívka, která žila 
ve stejném domě a kterou vídal 
každé ráno, když se vracel z prá-
ce, ho milovala. Záleželo jí na 
něm. Měl za sebou šťastné dět-
ství a milující rodiče, se kterými 
se potkával každou neděli u obě-
da. Tak si svůj vysněný život 
promítal před očima každý den 
dřív, než usnul. Aby se probu-
dil v podvečer do svého osamě-
lého světa. Objednal si jídlo, kte-
ré mu následující den doručila 
dovážková firma. Udělal si veče-
ři ze zbytků, které měl v lednici 
a před odchodem do práce sedl 
k internetu. Rád si četl o mužích, 
kteří se mu podobali. Muži, kteří 
byli v dětství nevýznamní, často 
týraní rodiči stejně jako on. Pak 
se ale změnili. Lidé se jich za-
čali bát. To pro to, co dokázali. 
Co udělali. Nejznámější světoví 
masoví vrazi. Milan je obdivo-
val. Fascinovaně si četl o jejich 
životech. A představoval si se-
be mezi nimi. Ty myšlenky zabí-
raly stále více místa v jeho hlavě 
a vytlačovaly představy o živo-
tě, o kterém snil pravidelně před 
spaním. Někdy se oba jeho svě-
ty, ten plný násilí a mrtvých lidí 
i ten, ve kterém byl šťastný a ob-
líbený, ztratily. A jemu zůstaly 
jen vzpomínky na tátu a na dny, 
měsíce a roky, kdy ho táta mučil. 
A v takových okamžicích se mu 
všechna ta bolest vracela v ur-
putných vlnách. Soustředila se 
do jeho hlavy. Mohla se mu roz-

skočit. Tepalo mu v ní v bolesti-
vých vlnách, které ho celé pohl-
covaly. A pak měl chuť způsobit 
někomu jinému stejnou bolest 
jako otec jemu. Stejnou, jaká ho 
trápila v osamělém životě. Pře-
mýšlel o tom, když tahal ve skla-

du těžké bedny. Tu 
noc se mu koneč-
ně ulevilo. Ve skla-
dišti došlo k poruše 
elektrického vede-
ní a šéf poslal všech-
ny skladníky domů. 
Milan se vydal po-
malu noční ulicí. 
Toho mladíka si vši-
ml hned. Byl opilý 
nebo zfetovaný. Po-
tácel se, chvílemi si 
něco mumlal, chví-
lemi se hlasitě smál. 

Milan ho pozoroval a v hlavě si 
opakoval příběhy, které si četl, 
než šel do práce. A pak se roz-
hodl. Stačila jen chvilka, aby to-
ho kluka přemohl a omráčil. Ne-
měl s ním těžkou práci. Odtáhl 
ho k řece. Ostrým střepem mu 
přeřezal žíly na zápěstí a pozo-
roval, jak s krví z mladíka od-
chází život. Ještě živého ho hodil 
do řeky. Pak šel domů. Tak lehce 
se ještě nikdy necítil. Usnul dřív, 
než si mohl ve své hlavě pustit 
film se svým šťastným životem. 
Spal dlouho a hluboce. Probu-
dil se odpočinutý a plný energie. 
Několik následujících dnů si stá-
le představoval, jak ten mladík 
umírá. A přestalo mu to stačit. 
Příště zabije člověka, který bu-
de při vědomí. Aby se mu mo-
hl dívat do očí, až si uvědomí, že 
je to konec. Jeho další oběť by-
la mladá žena. Vybral si ji náho-
dou. V noci odešel ze skladiště, 
aniž by si ho někdo všiml. Na tu 
ženu si počkal v parku. Měl štěs-
tí. Nečekal ani hodinu. Tentokrát 
si to užil. Povalil tu ženu na zem 
a utáhl jí kolem krku pásek. Škr-
til ji a viděl v jejích očích to, co 
vidět chtěl. Když bylo po všem, 
vrátil se do skladu. Nikdo si ne-
všiml, že tam nebyl. S nikým ne-
mluvil, dřel, aby stihl svou práci. 
A ráno šel domů. Už chtěl být ve 
svém bytě za zavřenými dveřmi. 
Chtěl si promítat ty chvíle s mrt-
vou ženou. Tentokrát nemohl 
usnout. Byl příliš vzrušený. A za-
čal plánovat, jak to bude příště. 
Věděl, co chce. Chtěl Kláru. Od-
vést ji do svého bytu a trápit ji 
pomalu a dlouho. Přemýšlel, jak 
Kláru dostane za dveře. Ale my-
šlenky na to, co všechno té dívce 
udělá, mu bránily racionálně na-
plánovat její únos. Nakonec neu-
snul. Večer se rozhodl, že nepů-
jde do práce. Celou noc se při-
pravoval. Ráno, když se obvykle 
vracel domů, vyšel z bytu. V tu 
dobu vycházela Klára z domu. 
Stačilo si na ni počkat na chod-
bě a zatáhnout ji do svého by-
tu. Bylo mu jedno, co s ním bu-
de, až s ní skončí. Všichni mu-
ži, o kterých si četl na internetu, 
nakonec zemřeli nebo skonči-
li ve vězení. Ale před tím vyže-
ne navždy tu bolest ze své hla-
vy. Uslyšel, jak v patře nad ním 
klaply dveře. A lehké kroky, jak 
Klára scházela ze schodů. Při-
pravil se. Klára se na něj usmá-
la, když míjela. Milan si ani ne-
vzpomněl, kdy naposledy se na 
něj někdo podíval a usmál se na 
něj. Tiše Kláru pozdravil, usmál 
se na ni na oplátku a zašel zpět 
do bytu. Bolest v jeho hlavě ho 
ochromila hned, jakmile za se-
bou zavřel dveře. Šel do pokoje, 
který připravil pro Klářinu ná-
vštěvu. Vzal nůž, který ležel na 
nočním stolku, lehl si na postel 
a pomalým pohybem si přeřízl 
žíly na zápěstí.                       (pur)

soudnička

Práce traťového komisaře je 
odpovědná a náročná, přináší ale 
i nezanedbatelné bonusy. Vedle 
atraktivního prostředí je to bez-
platný vstup na veškeré akce au-
todromu po celou sezonu nebo 
možnost zastávat funkci traťové-
ho komisaře i na dalších evrop-
ských okruzích. „Kdo se bude chtít 
věnovat této práci i nadále, čeká ho 
také kariérní růst. Může postoupit 
na post traťového dispečera, pilota 
safety caru, stát se členem posádky 
technické pomoci, případně i roz-
šířit řady zaměstnanců autodro-
mu,“ vyjmenoval Prokop.

Školení nových traťových ko-
misařů zahrnuje přednášky 
o bezpečnosti při práci, správ-
ném postupu při první pomoci 
zraněným nebo požární ochraně. 
Adepti se také seznámí se spor-

tovními předpisy a vlajkovou sig-
nalizací. „Harmonogram a termí-
ny školení závisejí na vývoji epide-
mie nemoci covid-19 a aktuální 
platnosti vládních opatření pro-
ti jejímu šíření. S každým, kdo se 
nám ozve, se domluvíme a dáme 
mu včas vědět. Věříme, že se vše 
vrátí co nejdříve do normálu a le-
tošní sezona už bude plnohodnot-
ná,“ doplnil sportovní manažer.

Role traťových komisařů je ne-
zastupitelná. Bez jejich přítom-
nosti se v areálu mosteckého au-
todromu a sousedního polygonu 
neobejde žádný automobilový či 
motocyklový závod. Dohlížejí na 
průběh klání, upozorňují jezd-
ce signalizací na různé nástrahy 
a nebezpečí, v případě potřeby na 
místě zasahují a likvidují také ná-
sledky kolizí.                                 (nov)

Autodrom hledá traťové komisaře
MOST - Zájemci ve věku od 18 let v dobrém fyzickém stavu se mo-
hou hlásit na post traťového komisaře na mosteckém autodromu. 

Podrobné informace získají zájemci na telefonním čísle +420 735 
049 846 nebo se mohou na cokoli zeptat na e-mailové adrese prokop@
autodrom-most.cz. „Jde o sezonní brigádu vhodnou pro muže i ženy, 
ideální je pro studenty, směnaře nebo aktivní důchodce. Po individu-
álním školení s  nimi uzavřeme dohodu o pracovní činnosti,“ upřesnil 
sportovní manažer společnosti Autodrom Most Michal Prokop.

Kurz sportovní jízdy pro ma-
jitele vozů legendární německé 
značky Porsche, kteří jsou záro-
veň pokročilými řidiči, seznámí 
podrobně se všemi parametry 
a možnostmi tohoto auta. Cílem 
je dosáhnout přesnější, technič-
tější jízdy. Unikátem je tříhodi-
nový výcvik na velkém závod-
ním okruhu autodromu. S no-
vinkami automobilky Porsche 
seznámí účastníky kurzu speci-
alista, odpoví také na konkrétní 
dotazy. Kurz je vhodný pro mi-
lovníky značky Porsche. Zdoko-
nalí se v dynamickém způsobu 
jízdy, získají jistotu při průjezdu 

zatáčkami ideální stopou po zá-
vodním okruhu v Mostě.

Náplň a rozsah kurzu: 120 
minut teoretická příprava, 240 
minut praktický výcvik (60 mi-
nut na plochách polygonu, 180 
minut na velkém závodním 
okruhu), 60 minut konzultace 
se specialistou na vozy Porsche, 
30 minut obědová pauza. Cena 
kurzu je 9 855 Kč včetně DPH. 
Zahrnuje teoretickou výuku 
a praktický výcvik sportovní jíz-
dy ve vlastním voze na velkém 
závodním okruhu mosteckého 
autodromu pod vedením dvou 
odborných koučů a účastnic-

ký certifikát. Doplňkové služ-
by: pronájem onboard kamer, 
pronájem časomíry, občerstve-

ní, osobní trenér. Kurz je možné 
zakoupit na e-shopu www.auto-
drom-most.cz.                      (nov)

Speciální kurz pro majitele Porsche
MOST - Mostecký autodrom připravuje na 20. května od 9 do 17 
hodin Speciální kurz sportovní jízdy pro majitele vozů Porsche, tři 
hodiny na závodní dráze a rady odborníka.

Unikátem kurzu pro majitele Porsche je tříhodinový výcvik na velkém 
závodním okruhu autodrom

Otázky položené v rozhovoru 
se mimo jiné týkaly policií od-
loženého trestního oznámení 
na představenstvo Stavebního 
bytového družstva Krušnohor 
pro podezření na kupčení s byty 
pod cenou. Na rozhovor  reago-

vala s žádostí o otištění „odpo-
vědi“ MUDr. Alena Dernerová. 

Konkrétně  se jedná o násle-
dující pasáže: 

„Pane řediteli, začněme třeba 
tím, jak se vůbec trestní ozná-
mení „narodilo“?

Vašimi slovy se „narodilo“ 
v hlavě senátorky Aleny Derne-
rové a dalších osob a dále pana 
Lubomíra Gomboše a skupiny 
soustředěné kolem něj.

Jak na rozhodnutí policie re-
agovala paní senátorka Derne-
rová?

Paní senátorka s  námi v  do-
bě podání trestního oznáme-
ní nekomunikovala, aby si pří-
mo u nás ověřila svá podezření. 
Ostatně, nekomunikuje s  námi 
ani nyní. Její postoj tedy nezná-
me. Očekávat od ní omluvu za 
špínu, kterou na nás hodila, asi 
nemůžeme. Doufáme ale, že si 

nyní plně uvědomuje, že veřej-
ně lhala a poškodila nás. Vidím 
docela velký problém v tom, 
že taková vrcholná politička si 
neuvědomuje skutečnost, že 
svým nezodpovědným vyjádře-
ním vzbudila paniku mezi lid-
mi. V mínění občanů platí pře-
ce stále to, že když cosi řekne se-
nátorka, tak to něco znamená. 
Občané tomu dávají velký vý-
znam. Když senátorka vysloví 
lež v souvislosti s činností druž-
stva, tak na něj veřejně hodí špí-
nu. A jak se pošpinění má Kruš-
nohor bránit, když v  očích lidí 
má senátorka „pravdu“?

(redakce)

Ad) Krušnohor neprodával byty pod cenou
Ve vydání 9/10 týdeníku Homér  ze dne 12. března jsme otiskli pod 
titulkem „Krušnohor neprodával byty pod cenou“ rozhovor s Fran-
tiškem Rybou, jednatelem SBD Krušnohor. 

Žádost o odpověď zveřejňujeme v plném znění:

„MUDr. Alena Dernerová, senátorka Parlamentu České 
republiky, nemá žádnou spojitost s trestním oznáme-
ním, jež bylo podáno na představenstvo Stavebního by-
tového družstva Krušnohor pro podezření na kupčení 
byty pod cenou, kdy nebyla iniciátorkou, zpracovatel-
kou, signatářkou ani oznamovatelkou, tohoto oznámení 
S ohledem na shora uvedené tak MUDr. Dernerová ne-
měla žádnou povinnost ověřovat jakákoliv podezře-
ní, když s podáním trestního oznámení neměla ničeho 
společného. 
Uvedení skutečností, že MUDr. Dernerová byla tou oso-
bou, jež měla na představenstvo „naházet špínu“ „veřej-
ně lhát a poškodit představenstvo“ jsou nepravdivá. 
MUDr. Dernerová se nedopustila žádného jednání, za 
nějž by se měla omlouvat, nedopustila se žádného jed-
nání, jímž by vzbudila paniku mezi lidmi, ani nevyslovi-
la žádnou lež v souvislosti s činností družstva. 
MUDr. Denerová se těmto nepravdivým, difamujícím 
a poškozujícím osočením bude bránit dostupnými práv-
ními prostředky.“ 
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U rybníka vyroste 
květinová louka 

LITVÍNOV –  U Pilařského 
rybníka probíhají přípravné 
práce pro následnou výsad-
bu lučních květin. 

„Jedná se o zkušební plochy, 
ze kterých by měl vyplynout 
vhodný druh letničkové směsi 
pro naši oblast. Při úspěšnosti 
projektu bude možné pokra-
čovat v osázení dalších ploch, 
například dopravních ostrův-
ků, dělících pásů, doprovod-
ných ploch komunikací a cy-
klostezek,“ informoval litví-
novský místostarosta Karel 
Rosenbaum. Cílem realizace projektu je esteticky obohatit travna-
té plochy města, přilákat pozornost obyvatel, vyhledat další vhodná 
místa k výsevu a zajistit tak následné zlepšování mikroklimatu a ta-
ké podporu řady opylovačů.                                                               (sol)

Kvůli sanaci svahů a výstav-
bě gambionové zdi v úseku nad 
hasičárnou a Rašov se řidiči po-
týkají s  obtížným průjezdem 
po této komunikaci a čelí čás-
tečným uzavírkám a čekáním 
na semaforech. Velké problémy 
s průjezdem tu měly i v důsled-
ku nedávného sněžení autobu-
sové linky. Komunikace se zde 
v jednom směru uzavřela a prů-
jezd řídily semafory. „Už po Ve-
likonocích zde došlo k přípravám 
na sanaci svahů. Nyní zde probí-
há čištění odvodňovacího příko-

pu a trasa je částečně uzavřena, 
a to ve východním jízdním pru-
hu,“ upřesnila Marta Novot-
ná z  tiskového oddělení Měst-
ského úřadu Litvínov. Od 19. 4. 
až do 16. 5. bude ale celý úsek 
uzavřen. „Důvodem bude vrtá-
ní a stavba pilotu opěrné římsy,“ 
uvedla Marta Novotná. Od 17. 5. 
by měl být úsek z Litvínova do 
Klínů opět otevřen s omezením 
a provoz budou řídit semafory. 
„Až do 30. 9. 2021 zde bude pro-
bíhat výstavba betonové římsy, 
svodidel a dláždění a trasa bu-

de opět pouze částečně uzavřena, 
tentokrát západní jízdní pruh,“ 
doplnila Marta Novotná.  

Objížďka pro vozidla vede 
přes Křížatky po silnici II/271, 
místní komunikaci Podkruš-
nohorská, silnici  III/0133 Pod-
krušnohorská, silnici Křížatec-
ká  III/2543 na Křížatky a Mní-
šek, dále po silnici II/271 na Klí-
ny a Horní Ves a zpět. 

Pro autobusovou dopravu 
platí, že na lince 572523 z Litví-
nova do Českého Jiřetína a zpět 
budou jezdit všechny spoje, mi-

mo 105, 107 a 102, po své trase 
až do zastávky Litvínov – Kruš-
nohor. Dále pak po objízdné 
trase přes Horní Jiřetín, Novou 
Ves v Horách a Mníšek až do za-
stávky Klíny - rozcestí Mníšek, 
a dále již po své trase až do Čes-
kého Jiřetína. Objízdná trasa je 
stanovena pro oba směry. Za-
stávky Litvínov - Písečná, Litví-
nov - Horní Ves, Klíny - Rašov, 
Klíny - Sedlo, Klíny - hostinec 
a Klíny - obecní úřad budou po 
dobu uzavírky zrušeny bez ná-
hrady.                                     (sol)

Silnice na Klíny a Český Jiřetín se uzavře!
LITVÍNOVSKO – Od příštího týdne se řidiči nedostanou z Litvínova 
na Klíny a Český Jiřetín obvyklou trasou. Tedy z ulice Tyrše a Fügne-
ra za litvínovským Tescem. Po několik týdnů budou muset absolvo-
vat dlouhé a krkolomné objížď ky.  

Spoje 105, 107 a 102 obslouží obec Klíny:
spoj 105 Litvínov - Český Jiřetín odjezd v 13.05 hod.
spoj 107 Litvínov - Český Jiřetín odjezd v 15.05 hod.
spoj  102 Český Jiřetín - Litvínov odjezd v 06.42 hod.
Tyto spoje budou jezdit z Litvínova po své trase až do zastávky 
Litvínov – Krušnohor. Dále po objízdné trase přes Horní Jiřetín, 
Novou Ves v Horách a Mníšek až do zastávky Klíny - Sedlo. Tam 
se autobus otočí a pojede již po své trase Klíny - hostinec, Klí-
ny - obecní úřad, Klíny - rozcestí Mníšek až do Českého Jiřetína.Dobrý den, chtěl bych prodat byt prostřednictvím realitní 

kanceláře. Je možné (při aktuálních vládních nařízeních) prodej 
uskutečnit? Pokud ano, jak mám postupovat?

Realitní kanceláře jsou v důsledku nařízení vlády stále uzavřeny. 
Nicméně, činnost realitních zprostředkovatelů není vládními naří-
zeními nijak omezena.   To znamená, že svou nemovitost můžete 
prodat za dodržení určitých podmínek. Náběr nemovitosti, to zna-
mená pořizování fotografické dokumentace, je   možné uskutečnit 
s klientem za předpokladu, že nebudou přítomni ostatní   členové 
domácnosti a budou se dodržovat hygienická opatření -  respirá-
tor, jednorázové rukavice. Následná prohlídka nemovitosti je mož-
ná, neboť se jedná o předvedení nabízené nemovitosti. Opět je ale 
nutné dodržet podmínku, kdy bude přítomen na prohlídce jen je-
den ze zájemců a na straně prodávajícího nebudou účastni ostat-
ní členové domácnosti. Pokud bude následovat více prohlídek na-
jednou, je třeba po každé prohlídce vyvětrat nemovitost a provést 
desinfekci částí, kde došlo k  dotyku.  Pokud  se týká podpisu smluv 
- zprostředkovatelské, rezervační, kupní, úschovní, podpis návrhu 
na vklad apod., řeší se podpis online a korespondenčně. V závěru 
předání nemovitosti, pokud to není nezbytně nutné,  se tato předává 
po uvolnění vládních opatření, nebo za předpokladu, že se nemovi-
tost předá jednotlivě – kupující, prodávající.                               (nov)

O tázka pro...

...Radka Molíka
jednatele Realitní kanceláře Molík reality Most

Uspořádání výstavy Elišky 
Podzimkové se stane zcela ne-
všední a zásadní kulturní ak-
cí litvínovského zámku pro le-
tošní rok. „Konceptem výstavy 
je vytvořit kouzelný svět Malého 
prince (Antoine De Saint Exupé-
ry), který zapůsobí nejen na oči 
návštěvníka, ale i na jeho další 
smysly. Vybraný prostor v zám-
ku bude zaplněn magickým le-
sem, světýlky, mlhou i vůní. Ná-
vštěvník, který vejde dovnitř, si 
bude připadat jako v jiném svě-
tě,“ prozradila Marta Novot-
ná z Městského úřadu Litvínov. 
Podstatou interaktivní výsta-
vy  jsou kombinované fotografie 
s ilustracemi Elišky Podzimkové 

z knížky Malý princ, které byly 
připravované na Islandu. Obra-
zy jsou kulaté, mají v průměru 
70 cm, plastické, obsahují plno 
přírodních materiálů. V závě-
ru loňského roku se interaktiv-
ní výstava představila na veletr-
hu informatiky GITEX Techno-
logy Week v Dubaji. Malý princ 
bude stěžejní výstavou letoš-
ního roku spolu s aktualizova-
nou výstavou Fenomén továrny 
Heller a Schiller - historie výro-
by hraček Husch v Horním Lit-
vínově, která je prodloužena do 
ledna 2023.

Vloni  malí i velcí návštěvníci  
hojně navštěvovali oceňovanou 
multimediální a interaktivní vý-

stavu autorských děl Ji-
řího Trnky „Trnka na 
zámku!“. „Výstava za-
čala loni v červenci. Vli-
vem pandemické situa-
ce bohužel od října roku 
2020 nebyla přístupna 
veřejnosti a v březnu to-
hoto roku byla zrušena,“ 
uvedla Marta Novotná.
„Přestože byl zámek lo-
ni přes čtyři měsíce uza-
vřen z důvodu pande-
mie, zájem o výstavy byl 
velký. V roce 2016 přišlo 
do zámku 3 627 návštěv-
níků, v roce 2019 už jich 
bylo 8 365, v roce 2020 
se na návštěvnosti pode-
psala pandemie a přišlo 
jich ‚pouze‘ 4  081,“ do-
dala.

(sol)

Zámek Valdštejnů ovládne Malý princ!
LITVÍNOV – Pokud to pandemická situace dovolí, mají se návštěv-
níci litvínovského zámku Valdštejnů letos nač těšit. Zámek se totiž 
promění v kouzelný svět Exupéryho Malého prince.

Křest nové knihy
Pro letošek se připravuje křest 
nové knihy o výrobě hraček, kte-
rou autoři dokončili po třech le-
tech usilovné práce. Město zajis-
tilo grafické zpracování a připra-
vuje vytištění. 

Rickenova vila
Během června by měli studen-
ti Univerzity J. E. Purkyně v Ús-
tí nad Labem  instalovat výsta-
vu na téma Rieckenova vila. Pro-
bíhají jednání s Oblastním muze-
em a galerií v Mostě o zapůjčení 
původního nábytku.

Krátkodobé akce
V  plánu na letošek  je Den dětí 
v  zámku na téma Cirkus (30.5.),  
Výstava patchwork klubu Litví-
nov + krajkářky Herdulky (8. 6. do 
28. 9.) či Oslava sklizně a řeme-
sel - program, dílničky, jarmáre-
ček (28. 10.). 

Stálé výstavy
Stálé výstavy v zámku: Přehlídka 
nápadů, zručnosti, řemesel a vti-
pu aneb Vánoce po celý rok. Dále 
expozice Litvínovská hraběcí ma-
nufaktura na výrobu sukna, Gra-
fiky Bohdana Kopeckého či sochy 
Stanislava Hanzíka. 

Certifikovaný arborista, od-
borník v oboru péče o dřevi-
ny rostoucí mimo les, nejprve 
zhodnotil stav stromů. Na jeho 
doporučení se pokácely tři na-
padené dřevokazným hmyzem, 
nebo výrazně narušující přileh-
lé garáže. U zbylých 38 topolů se 
provedou nutné zásahy k pro-
dloužení jejich životnosti.  „To-
poly patří mezi krátkověké dřevi-
ny s rychlým růstem a křehkým 
dřevem. Byly vysazovány prá-
vě z důvodu svého rychlého růs-
tu, úzké koruně, dobrému a sta-
bilnímu kořenovému systému. Již 
v mladém věku ale (20–40 let) 
u nich dochází ke křehnutí dřeva 
a odlamování i zdravých větví. 
Abychom zabezpečili dostateč-

nou provozní bezpečnost a oddá-
lili jejich kácení, dojde k redukci 
korun. Vytvořením menších sta-
bilních korun budou topoly bez-
pečnější pro své okolí. Sesazo-
vání koruny je pak nutné pravi-
delně po několika letech opako-
vat. Po radikálním zásahu, který 
zpočátku nepůsobí příliš estetic-
ky, zůstane funkce topolů zacho-
vána. Nadále tak budou schopny 
vytvářet protihlukovou a proti-
prachovou bariéru a budou pra-
covat jako přirozené klimatizač-
ní jednotky pro přilehlé obyt-
né domy,“ říká k úpravě stro-
mů Štěpánka Kolčavová Breto-
vá, vedoucí odboru nakládání 
s majetkem Městského úřadu  
Litvínov.                               (nov)

Zdravotní ořez čeká také lípy na náměstí Míru. Odborné ošetření zabrá-
ní zasahování spodních větví až k parkovišti, kde je často parkující řidiči 
necitlivě odlamují. Odstraněny budou také suché větve a ty, které pří-
mo zasahují do veřejného osvětlení

Na náměstí se budou „řezat“ lípy
LITVÍNOV - U garáží ve Vinohradské ulici podél Divokého potoka pro-
bíhá ořez topolů. Jedná se o společnou akci města Litvínova a Povodí 
Ohře. 

Cesta na Klíny a Český Jiřetín bude nějakou dobu komplikovaná.
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Úprava trati by měla navá-
zat na současnou  rekonstruk-
ci trati ze Záluží k  litvínovské-
mu nádraží a na vybudování no-
vého terminálu na autobusovém 
nádraží. Radní již vybrali vítěze 
veřejné zakázky malého rozsa-
hu na Studii komplexní moder-
nizace tramvajové trati ve měs-
tě Litvínov. Nejvýhodnější a je-
dinou nabídku za bezmála půl 
mil. Kč předložilo Sdružení Vác-
lav Brejška a PRO CEDOP, s. r. 
o., z Prahy. „Studie bude obsaho-
vat modernizaci svršku tramva-
jové trati od zastávky Litvínov - 
nádraží až po konečnou zastávku 
Litvínov – Citadela. Včetně pev-
né jízdní dráhy od nádraží k zim-
nímu stadionu, aby zde moh-

la být v  případě nutnosti využi-
ta náhradní autobusová doprava 
po tramvajové trati,“ prozradi-
la Marta Novotná z Městského 
úřadu Litvínov. 

Výhodou modernizace má být 
bezpečnost, rychlost a snížení 
hlučnosti, nové tramvajové i au-
tobusové zastávky pro zlepše-
ní komfortního, rychlého a bez-
pečného přestupu cestujících. 
„Cílem by měla být například op-
timalizace křižovatky ulic 9. květ-
na, Smetanova, Jiráskova a Tržní, 
přeložka tramvajové trati v  uli-
ci Žižkova mimo silniční provoz, 
optimalizace křižovatky ulic Žiž-
kova, S. K. Neumanna a Vrchlic-
kého, zabezpečení křížení tram-
vajové trati s  ulicemi V  Březin-

kách a Jedličkova, modernizace 
přestupního uzlu Litvínov, Cita-
dela…,“ vyjmenovala Marta No-

votná. Předpoklad zahájení pra-
cí  na studii je duben letošního 
roku.                                         (sol)

U slunečních hodin a u Nudle
bude nová křižovatka

LITVÍNOV – Litvínovská radnice chce zmodernizovat tramvajovou 
trať ve městě. Především by se měly vyřešit problematické úseky 
a křižovatky u slunečních hodin nebo u Nudle. V Žižkově ulici by měl 
vzniknout zvlášť pruh pro tramvaje a pro vozidla.  

Vyřešit by se měl i problematický úsek křižovatky u Nudle.

Modernizace tramvajové tra-
ti mezi Litvínovem a Mostem, 
konkrétně etapa mezi Litví-
novem a Zálužím, jede podle 
plánu. „Zhotoviteli, společnos-
ti Chládek & Tintěra, a.s., jsme 
předali staveniště a práce by-
ly zahájeny. Na staveniště je do-

pravována těžká technika, zača-
ly demontáže dožilého vybavení 
tratě,“ informoval šéf Doprav-
ního podniku měst Mostu a Lit-
vínova Daniel Dunovský. Zho-
tovitel v první fázi demontu-
je trakční vedení. „Demontáže 
pokračují od litvínovského ná-

draží směrem do Záluží. Postup-
ně bude demontována kolejová 
trakce, kolejový svršek, zastávky 
a další staré vybavení,“ upřesnil 
ředitel.

Problematické jsou přestup-
ní terminály - dopravní termi-
nál Litvínov a otočka v Záluží. 
„Zde probíhají zároveň stavby ji-
ných investorů a situace v těch-
to místech je složitá - pohybují se 

zde stavební stroje, je zajišťová-
na náhradní autobusová dopra-
va. Přes tyto komplikace probí-
hají přestupy mezi tramvajemi 
a autobusy podle plánu. I přes-
to žádáme cestující o trpělivost 
a zvýšenou opatrnost z důvodu 
vlastní bezpečnosti,“ doplnil ře-
ditel. O postupu prací bude do-
pravní podnik pravidelně infor-
movat.                                   (sol)  

Do tramvajové trati se zakousli železní obři
MOST – Rekonstrukce tramvajové trati, která odstartovala 1. dub-
na, je v plném proudu.   

Zaměstnanci skupiny OR-
LEN Unipetrol už podesáté po-
mohli splnit přání lidem z nezis-
kových organizací a přispěli re-
kordní částkou 293 759 korun. 
Stejně jako v předchozích letech 
ji ORLEN Unipetrol zdvojnáso-
bil, celkově se tedy na dobrou 
věc daruje 587 518 korun. „Ve-
lice děkuji všem našim zaměst-
nancům, kteří se i v této neleh-
ké době do sbírky zapojili. Díky 
nim společně darujeme nezisko-
vým organizacím o téměř 80 000 

korun více než v minulém roce. 
Je to krásný výsledek,“ říká Ka-
tarzyna Woś, místopředsedkyně 
představenstva skupiny ORLEN 
Unipetrol a předsedkyně správ-
ní rady Nadace ORLEN Unipe-
trol, a dodává: „Naše charitativ-
ní sbírka Splněná přání má dlou-
holetou tradici. V každém roční-
ku se přispívá na vybrané nezis-
kové organizace z lokalit, ve kte-
rých naše skupina působí. Získa-
né finanční prostředky pomáhají 
opuštěným, handicapovaným či 

nemocným dětem a dospělým.“ 
Výtěžek aktuální charitativní 
sbírky poputuje do sedmi nezis-
kových organizací v celkem šes-
ti lokalitách.

Komu zaměstnanci 
ORLEN Unipetrolu 

splnili přání?

Klientům z domova pro se-
niory v Litvínově (190 692 Kč). 
S pomocí příspěvků pořídí elek-

tricky poháněný stavěcí zvedák 
a elektrický mobilní zvedák. 
Domov pro seniory zároveň ob-
držel od skupiny ORLEN Uni-
petrol 790 litrů dezinfekce.

Handicapovaným dětem i do-
spělým v péči Centra Kociánka 
Brno (99 642 Kč). Dar využi-
jí na nákup rehabilitačních po-
můcek, dále na nákup pomů-
cek pro ergoterapii, hippoterapii 
a do denních stacionářů.

Dětem z dětského domova 
v Kralupech nad Vltavou (83 
692 Kč. Finanční prostředky ze 
sbírky použijí na rekreaci pro 
děti.

Malým klientům Střediska 
rané péče v Pardubicích a jejich 
rodičům ( 65 118 Kč). Z pří-
spěvků pořídí speciální a didak-
tické pomůcky pro handicapo-
vané děti.

Nadaci ORLEN Unipetrol  
(64 690 Kč). Získané finanční 
prostředky použijí na podporu 
vzdělávání dětí ze sociálně sla-
bých poměrů.

Handicapovaným klientům 
organizace Borůvka v Praze (46 
842 Kč). Dar bude použit jako 
příspěvek na pracovně-trénin-
kový program pro handicapo-
vané a na podporu zaměstnává-
ní handicapovaných. Organiza-
ce zároveň od skupiny ORLEN 
Unipetrol obdržela víčka, která 
zaměstnanci odevzdali ve sbír-
ce realizované přímo v areálech 
společnosti.

Lidem se zdravotním posti-
žením v péči spolku Pojďte dál 
v Neratovicích  (36 842 Kč). Za 
finanční příspěvky pořídí nové 
pracovní pomůcky a prostřed-
ky pro klienty s mentálním po-
stižením.                               (nov)

Orlen Unipetrol splní  
přání sedmi organizacím

LITVÍNOVSKO - Zaměstnanci rafinérské a petrochemické skupiny ORLEN Unipetrol splnili přání klien-
tům sedmi neziskových organizací částkou 587 518 korun, kterou mezi sebou vybrali v rámci desátého 
ročníku charitativní sbírky Splněná přání.  

Výtěžek je každoročně ORLEN Unipetrolem zdvojnásoben a celková suma jde vybraným organizacím na kon-
krétní účely. Za celou dobu konání sbírky Splněná přání se darovalo potřebným již více než tři miliony korun.  
Na snímku Katarzyna Woś, místopředsedkyně představenstva skupiny ORLEN Unipetrol a předsedkyně správ-
ní rady Nadace ORLEN Unipetrol.

Litvínovské Klubíčko  
bojuje o přežití

LITVÍNOV - V nesnázích se 
ocitlo mateřské centrum Klu-
bíčko v Litvínově. I vy může-
te pomoci, aby se nemuselo 
zavřít.

Hnacím motorem bude 
sport spojený s pomocí. Po-
kud se chcete do pomoci za-
pojit, stačí v průběhu od 1. 
března do 10. května věno-
vat za každý uběhnutý kilo-
metr korunu. Aby se mohlo zapojit více lidí,  i chodci mohou věno-
vat finanční bonus, a to za každých 1000 kroků korunu. Pokud by 
někdo chtěl pomoci i bez pohybové aktivity, na www.znesnaze21.cz  
lze zaslat libovolnou částku, a tím mateřské centrum podpořit. Po-
rozumění Litvínov, z. s. je spolek, který na Mostecku sdružuje ro-
diny pečující o malé a handicapované děti. Již 17. rokem v Litví-
nově provozuje volnočasové zařízení, Mateřské centrum Klubíčko. 
Centrum nabízí následující služby: hrátky a přípravu dětí na škol-
ku v rámci mateřského klubu a školičky, zájmové kroužky, jízdy dětí 
na koních, letní příměstské tábory, zájezdy, zábavné hromadné pro-
gramy, poradenské služby pro rodiče dětí. Rodičům půjčuje odbor-
nou literaturu, pomůcky a hračky. Poskytuje jim sociální poraden-
ství. V současné nelehké době zprostředkovává maminkám samo-
živitelkám také potravinovou pomoc.                                         (nov)

Testování DRIVE-IN
LITVÍNOV – Od minulého týdne je v provozu v ulici S. K. Neumanna 
(pod tramvajovou zastávkou)  DRIVE-IN testovací místo. 

PCR testy i antigenní testy se odebírají zájemcům přijíždějícím 
v autech, ze kterých nebudou muset vystoupit. Přijít mohou i pě-
ší. Testují pracovníci pověření firmou VIDIA-DIAGNOSTIKA, s. r. 
o., na základě objednání i bez objednání. Bližší informace o odběro-
vých místech společnosti a rezervační systém pro Litvínov najdete 
na www.vidia-diagnostika.cz/odberove-misto-covid-19.           (nov)

Provoz testovacího místa
Po-Pá od 8 do 12 a  od 13.30 do 17.30 hodin.
So: zavřeno
Ne od  8 do 12 a od 13 do 18 hodin.

Vstupenky se vracejí
do konce dubna!

LITVÍNOV -  Citadela Litvínov upozorňuje, že vstupenky za zru-
šené pořady lze vracet pouze do 30. dubna 2021.Vstupné se vrací 
bankovním převodem. Naskenované vstupenky, včetně čísla účtu, 
zasílejte na e-mail: propagace@citadela-litvinov.cz. Platnost dárko-
vých poukazů vystavených do 31. 12. 2020 se prodlužuje do 31. pro-
since 2021. 

Vstupenky se vrací za zrušená představení: 
Divadelní představení VESELÉ VELIKONOCE  / 12. 10. 2020
4TET / 16. 10. 2020
Filmový dokument KAREL /15. 10 – 17. 10. 2020
LADISLAV ŠPAČEK „Etiketa není věda“ / 9. 11. 2020
SIMA / 13. 11. 2020
BRUTUS / 27. 11. 2020

(nov)

Také v Litvínově se už můžete na covid otestovat z auta.



MOST - V Podkrušnohorském 
technickém muzeu finišují prá-
ce na nové expozici hlubinného 
dolování uhlí. 

Partnerem expozice je Sev.en 
Energy, která dodala techniku 
a vybavení z uzavřeného hlu-
binného dolu v bočních svazích 
lomu ČSA. „Díky hnědému uh-
lí ze severu Čech se už na konci 
19. století staly České země nej-
průmyslovějším regionem Ra-
kouska-Uherska. Prosperita Ús-
teckého kraje je s těžbou úzce 
spjata. I když se v současné do-
bě blíží konec těžby uhlí, na tuto 
významnou kapitolu naší histo-
rie by se nemělo zapomínat. Prá-
vě proto podporujeme PTM a za-
sadili jsme se o vznik nové expo-
zice,“ uvedla mluvčí těžebních 
společností Sev.en Energy Eva 

Maříková. Expozice má i světo-
vý primát. Je jediná, kde se mo-

hou návštěvníci svézt důlním 
závěsným vlakem. Otevřena bu-

de ještě před letními prázdnina-
mi.                                           (nov)
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

Každý občan města může bezplatně uložit na sběrný 
dvůr veškerý odpad, který nepatří nebo nesmí být 

uložen do nádob na komunální odpad, tzn. objemný 
odpad, např. lednice, vyřazené televize, baterie, 
akumulátory, oleje, nábytek, bytové jádro, okna 

stavební materiály v omezeném množství – maximální 
množství do 1 m3 za měsíc.

Podnikající osoby mají možnost uložit po dohodě 
v omezeném množství za poplatek. 

Dočasně nepřijímáme odpady 
15 01 01, 20 01 01 (papír a papírové obaly).

 

 

SBĚRNÝ DVŮR
www.tsmost.cz

 
 Zahradní 104/1, Most

+420 724 230 302
Po - Pá 10:00 - 18:00 hodin | So - Ne 10:00 - 14:00 hodin 

MOST – Krajský úřad Ústeckého 
kraje udělil výjimku z  nových 
evropských emisních limitů 
Elektrárně Počerady. Největší 
česká uhelná elektrárna se tak 
zařadí do ekologizačního pro-
gramu po bok dalších domácích 
zdrojů, které jsou zatím klíčo-
vé pro stabilitu a bezpečnost 
elektrizační soustavy. Částečná 
a časově omezená výjimka se 
vztahuje pouze na emise rtuti 
a vyprší již po čtyřech letech. 
Mezitím provozovatel, Vršanská 
uhelná, připravuje kompletní 
ekologizaci za miliardy korun. 
V  řádu týdnů chce zahájit prio-
ritní opravu bloku 6. 

„Nové Počerady budou díky 
nejvýznamnější ekologizací od 
90. let jednou z  nejčistších elek-
tráren v  Česku. Stopové emise 
rtuti jsou velkou výzvou pro ce-
lý sektor, vždyť no-
vý evropský limit 
nesplní více než po-
lovina všech zdro-
jů! V  současnosti 
analyzujeme vhod-
né technologie, kte-
ré jsou na trhu. Pro-
tože však v takovém 
rozsahu v  ČR do-
sud nebyly použi-
ty, stejně jako všich-
ni ostatní se pohy-
bujeme na úrovni 
aplikovaného výzkumu. V rámci 
ekologizace Počerad chceme roz-
hodně využít zkušeností našich 
kolegů z Teplárny Kladno a Elek-

trárny Chvaletice, případně spo-
lupráce s univerzitami,“ říká Sta-
nislav Klanduch, generální ředi-
tel Elektrárny Počerady.

Investice do Nových Počerad 
se budou pohy-
bovat v řádu mi-
liard korun. Ja-
ko první proběh-
ne rekonstrukce 
výrobního bloku 
6, která bude za-
hrnovat opra-
vu kotelny, turbí-
ny a zařízení stro-
jovny a také opat-
ření pro snížení 
prašnosti a inten-
zifikaci odsíření. 

Kromě investic do snížení emi-
sí připravuje elektrárna úspor-
né nakládání s vodou a důsled-
ný monitoring všech hodnot.

Krajský úřad potvrdil Elek-
trárně Počerady emisní výjimku 
pro rtuť v rozsahu 28 mikrogra-
mů na metr krychlový. Jde o po-
dobnou hranici, o jakou žádají 
ostatní české uhelné elektrárny. 
Žádost o výjimku podal ještě 
bývalý provozovatel, společnost 
ČEZ, a zařadil tak Elektrárnu 
Počerady do ekologizačního 
programu společně s  několika 
dalšími svými zdroji. K začátku 
letošního roku však elektrárnu 
převzala Vršanská uhelná a rov-
nou oznámila rozsáhlou inves-
tici do ekologizace.

V  současné době obhájila 
Elekrárna Počerady certifikát 
ostrovního provozu. Elektrár-
na Počerady je díky ostrovnímu 
provozu v  případě mimořád-
né situace v  přenosové sousta-
vě schopná nezávisle zajišťovat 
elektrickou energii nejen pro 
svůj vlastní provoz, ale také pro 
oddělenou část sítě, tak zvaný 
ostrov, a předejít tím blackou-
tu (výpadku dodávek elektric-
ké energie).   

Certifikáty poskytovatele slu-
žeb ostrovního provozu se ob-
novují každých pět let. Během 
několika dnů byla provede-
na série testů před certifikační 

autoritou. „Jedná se o poměrně 
náročnou zkoušku, která je ale 
pro zařízení poskytující ostrov-
ní provoz nezbytná. Ve všech tes-
tech naše zařízení obstálo a cer-
tifikát jsme obhájili,“ uvedl Sta-
nislav Klanduch. Několikaden-
ní testy vyvrcholily konečnou 
zkouškou, při které tři z  pěti 
bloků elektrárny omezily výkon 
z 200 MW až na pouhých 8 MW 
potřebných pro pokrytí spotře-
by vlastní technologie. „Naráz 
jsme odstavili všechny tři blo-
ky, které jsou napojeny na stej-
nou vývodovou linku do přeno-
sové soustavy. O devadesát mi-
nut později byly už opět v provo-
zu. Závěrečnou zkouškou prošly 
bez problémů. Při předchozích 
testech byly prováděny  simula-
ce změny frekvence v  přenoso-
vé soustavě, a to jak k  simulaci 
náhlých prudkých výkyvů, tak 
i plynulé změny frekvence,“ po-
psal průběh testů vedoucí od-
boru řízení provozu Elektrár-
ny Počerady Pavel Tyrpekl. Pro 
blok 6, který projde jako první 
kompletní modernizací, obnoví 
elektrárna potřebnou certifikaci 
po ukončení všech prací a ná-
sledném uvedení do provozu.                     

  (ink)

Elektrárna Počerady  
dostala emisní výjimku  

Ekologizaci za miliardy spustí ještě letos na jaře

Elektrárny, které jsou schopny služeb ostrovního pro-
vozu, jsou pro přenosovou soustavu nezbytné, zejmé-
na ve chvílích, kdy dochází k výkyvům frekvence. Hrozící 
blackout odvrátily ostrovní elektrárny naposledy 8. led-
na letošního roku, kdy došlo ke krizové situaci z důvo-
du poklesu frekvence ve vnější rozvodné síti na 49,75 Hz, 
který byl způsoben problémy evropské energetické sítě. 
Elektrárna Počerady náleží k systémovým zdrojům, kte-
ré jsou v případě blackoutu po atomových elektrárnách 
druhé na řadě pro přednostní spuštění. 

Stanislav Klanduch

Nová uhelná expozice finišuje

Nová expozice bude 
pro návštěvníky muzea 
velkým lákadlem.
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Látka bamlanivimab od firmy 
Eli Lilly a kombinace látek casi-
rivimab a imdevimab od Rege-
neronu zabraňují množení vi-
ru v buňkách. Tím předcházejí 
rozvinutí vážného stavu nemo-
ci, který by si vyžádal hospita-
lizaci. Zdravotníci infuzi s  mo-
noklonálními protilátkami po-
prvé v Ústeckém kraji apliko-
vali začátkem března.   „Podané 
protilátky se naváží na povrcho-
vé struktury koronaviru a bloku-
jí jeho množení a vstup do buněk 
pacienta. Tím se zásadně sníží ri-
ziko rozvoje těžkého zápalu plic, 
který by u této nemocné mohl 
mít závažné následky,“ vysvět-
lil primář Infekčního oddělení 
ústecké Masarykovy nemocnice 
Pavel Dlouhý.

U léku bamlavinimab, kte-
rý je do ČR dodáván od konce 
února, bylo dosud povoleno ho 
podávat lidem po transplantaci, 
při léčbě rakoviny, lidem na dia-
lýze kvůli omezené funkci led-
vin, s chronickou obstrukční 
plicní nemocí ve třetím a čtvr-
tém stadiu, kteří ale nepotře-
bují domácí podávání kyslíku, 
s astmatem léčeným biologic-
kou léčbou, s plicní hypertenzí, 
s trombofilním stavem, vaskuli-
tidou s léčbou omezující imuni-
tu nebo kortikosteroidy a obéz-
ním s BMI nad 40. U léků od 
Regeneronu byli navíc uvede-
ní pacienti s cukrovkou prv-
ního typu nebo autoimunitní-
mi neurologickými a neurosva-
lovými onemocněními. Nově 

jsou v seznamu u obou léků ta-
ké lidé s cukrovkou prvního ty-
pu nebo druhého typu v kom-
binaci s obezitou s BMI nad 35 
nebo vysokým krevním tlakem. 
Nově mohou infuzi s monoklo-
nálními protilátkami dostat také 
lidé s autoimunitními nemoce-
mi, jako je například roztrouše-
ná skleróza, nebo s neurosvalo-
vými nemocemi. 

Dočasné povolení obou ex-
perimentálních léčiv minister-
stvem platí do konce letošního 

roku. Podání těchto látek mu-
sí indikovat praktický nebo od-
borný lékař. „Pacient, který spa-
dá do některé z uvedených sku-
pin a má zjištěný covid-19, kon-
taktuje svého praktického lékaře 
a ten mu domluví v nejbližší ne-
mocnici infuzi, která by měla za-
bránit tomu, že se stav zhorší 
a pacient bude potřebovat hos-
pitalizaci,“ zdůraznil náměstek 
pro řízení zdravotní péče Kraj-
ské zdravotní Jiří Laštůvka.

                                            (nov)

Bamlanivimab je dostupný i pro další  
diagnózy pro pacienty šesti nemocnic v kraji

ÚSTECKÝ KRAJ - Ministerstvo zdravotnictví zmírnilo podmínky pro 
podání monoklonálních protilátek pacientům nakaženým korona-
virem. Nově už pacienti nemusí být méně než tři dny po pozitivním 
testu na covid-19. Léky, které mohou aplikovat zdravotníci ve všech 
šesti nemocnicích Krajské zdravotní také budou dostupné pro víc 
diagnóz, například pro lidi s cukrovkou, kteří jsou obézní nebo mají 
vysoký tlak. 

Vedení společnosti, za vý-
znamné podpory vedení Ústec-
kého kraje, usilovalo o rozšíře-
ní statutu centra vysoce speci-
alizované kardiovaskulární na 

komplexní prakticky čtyři před-
chozí roky.  V  lednu 2018 bylo 
vedle zavedené Kardiologické 
kliniky Fakulty zdravotnických 
studií Univerzity J. E. Purkyně 

v Masarykovo nemocnici v Ús-
tí nad Labem založeno kardio-
chirurgické oddělení. Na pod-
zim téhož roku pak kardioanes-
teziologické oddělení. Následně 
vzniklo v  roce 2019 vše zastře-
šující Kardiocentrum. Koope-
rující zdravotnická pracoviště se 
přestěhují do nového pavilonu, 
který se v  říjnu 2020 začal sta-
vět v areálu ústecké Masarykovy 
nemocnice na Severní Terase. 

„Jsme velmi rádi, že se mů-
že Krajská zdravotní pochlubit 
tím, že v Masarykově nemocnici 
v Ústí nad Labem, která pod na-
ši společnost spadá, začne fungo-
vat komplexní Kardiocentrum, 
které bude pacientům z  Ústec-
ka poskytovat tu nejšpičkovější 
zdravotní péči. Všem, kteří se na 
vzniku tohoto projektu podíle-
li, patří obrovský dík,“ uvedl ge-
nerální ředitel společnosti  Petr 
Malý.„Ischemická choroba srdeč-
ní je nejčastější příčinou úmrtí 
v  České republice a její největší 
výskyt je v Ústeckém kraji. Pro-

to se vybudování Kardiocentra 
a získání statutu pracoviště za-
jišťujícího komplexní kardiovas-
kulární péči pro obyvatele široké-
ho regionu jeví jako logický krok. 
Velmi mě těší, že se nám to daří,“ 
zdůraznil přednosta kardiolo-
gické kliniky a vedoucí Kardio- 
centra Pavel Červinka. 

  (nov) 

Krajská zdravotní získala  statut  
centra komplexní kardiovaskulární péče
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní  získala od Ministerstva zdra-
votnictví České republiky pro pracoviště Kardiocentra v Masaryko-
vě nemocnici v  Ústí nad Labem statut centra vysoce specializova-
né komplexní kardiovaskulární péče pro dospělé. Krajská zdravot-
ní je největším poskytovatelem lůžkové zdravotní péče v České re-
publice.

MUDr. Pavel Červinka během výkonu na katetrizačním sále v Masaryko-
vě nemocnici v Ústí nad Labem.

Nová bezpečnostní schránka 
je z nerezového plechu, má auto-
matická dvířka, která se zavřou, 
jakmile je dítě uvnitř. Disponu-
je fotobuňkami, které zajistí, aby 
nedošlo k  přivření jeho ruči-
ček nebo nožiček. Je klimatizo-
vaná a má náhradní zdroj ener-
gie. Babybox je napojený na mo-

bilní telefony zdravotníků i  stá-
lou službu nemocnice. Všech-
ny tyto vlastnosti miminku za-
jistí bezpečnost a co nejrychlej-
ší péči lékařů. 

Po celé republice je v současné 
době celkem 79 babyboxů. Do 
nich bylo během bezmála šest-
nácti let jejich existence odlo-

ženo 217 dětí. Krajská zdravot-
ní má babyboxy ve všech svých 
nemocnicích. V Teplicích do 
něho byli odloženi dva chlapci, 
v  Mostě čtyři děvčátka a jeden 
chlapec, v  Děčíně jeden hoch 
a jedna dívka, v Ústí nad Labem 
byl počet odložených dětí obou 
pohlaví stejný – tři, a v Chomu-
tově jeden chlapec. V pěti ne-
mocnicích je to v součtu dosud 
šestnáct dětí. Původní babybox 
v teplické nemocnici byl uveden 
do provozu před téměř dvanácti 
lety – 28. května 2009.

Slavnostního zahájení pro-
vozu modernizovaného zaříze-
ní v Teplicích se zúčastnili ini-
ciátor babyboxů v České repub-
lice a předseda zapsaného spol-
ku Babybox pro odložené děti 
– Statim Ludvík Hess, zástup-
ci Krajské zdravotní, donáto-
ři a příznivci babyboxů. Zaří-
zení nové generace zprovoznila 
předtím Masarykova nemocni-
ce v  Ústí nad Labem 24. listo-
padu 2017 a Nemocnice Most  
6. prosince 2020. 

(nov)

Náš kraj má další babybox nové generace
ÚSTECKÝ KRAJ - V pořadí třetí babybox nové generace v rámci ne-
mocnic Krajské zdravotní  je v areálu Nemocnice Teplice. 

Orlen Unipetrol 
obdaroval zdravotníky

LITVÍNOV – Sku-
pina Orlen Unipetrol 
podpořila zdravotní-
ky z nemocnice v Mos-
tě, kteří pečují o paci-
enty na covidovém od-
dělení.  Jako poděková-
ní za nasazení a oběta-
vost pro ně Orlen Uni-
petrol připravil balíčky 
s dobrotami Stop Cafe 
CZ pro doplnění ener-
gie.                        (nov)

Monoklonální protilátky aplikují pacientům zdravotníci všech šesti ne-
mocnic Krajské zdravotní. Infuzní místo pro podání monoklonálních 
protilátek v Nemocnici Most je  v budově polikliniky. Centrální příjem 
kontakt: 476 173 446, mobil: 725 201 561, tel. číslo na recepci:  476 
172 648.



zpravodajství16. dubna 202110

K rátce z Litvínova

Z Rady města Meziboří

VŠEOBECNÁ/
PRAKTICKÁ 

SESTRA
místo výkonu práce - J. Wolkera

nástup možný ihned,
možnost flexibilních úvazků

Hledá pracovníky
na tuto pozici: 

Více informací na stránkách 
MSSS v Mostě - p. o.   

http://msss-most.cz/kariera/
volna-pracovni-mista

Kontakt
Mgr. Lenka Makovcová, DiS.

telefon: 734 683 872
e-mail: makovcova@msss-most.cz

   

MEZIBOŘÍ - Velký úspěch si při-
psala na své konto učitelka me-
zibořské základní školy Pavla 
Vopatová. Porota soutěže Zlatý 
Ámos ji vyhlásila nejlepší online 
učitelem České republiky. Zís-
kala tak titul v  kategorii, která 
se letos vyhlašovala poprvé. Do 
ankety Zlatý Ámos ji nominova-
li její žáci.

Dálkového Ámose si Pavla 
Vopatová velmi považuje. Gra-
tulace k ní míří i od vedení měs-
ta, kolegů učitelů a vedení celé 
mezibořské základní školy. „Už 
samotná nominace mě velmi po-
těšila, protože je to dle mého ná-
zoru to největší ocenění, kterého 
se může učiteli dostat,“ říká Pav-
la Vopatová. Dálkový Ámos se 
letos uděloval poprvé a byl ur-
čen učiteli, který nejlépe zvlá-
dá distanční výuku v  době co-
vidové pandemie. Podle Pavly 
Vopatové byl nejtěžší začátek. 
„ Ze dne na den se zavřely ško-
ly a my učitelé jsme museli hle-

dat cesty, jak se spojit se svými 
žáky. Nám se podařilo hned od 
pondělí následujícího týdne za-
čít učit online. Což nebylo úpl-
ně jednoduché, protože v  té do-
bě byli moji žáčci ve druhé třídě. 
Ale díky výborné spolupráci s ro-
diči se to podařilo a děti se velmi 
rychle s novou situací vyrovnaly 

a téměř o žádnou výuku nepři-
šly,“ vylíčila.

 Distanční výuka má podle 
Pavly Vopatové i pozitiva. Pat-
ří mezi ně určitě i zlepšení práce 
s počítačem. „Děti se velmi zlep-
šily v  orientaci v  online prostře-
dí.  Do budoucna bych  viděla di-
stanční vzdělávání jako možnost 

připojení se do třídy pro dlouho-
době nemocné děti, které by tak 
neztratily kontakt se třídou. Di-
stanční výuka má ale samozřej-
mě také negativa. To, co dělá tří-
du třídou, je kolektiv, který se 
takto na dálku budovat nedá,“ 
říká Pavla Vopatová.  

(ink)

Zlatý Ámos letos míří do Meziboří

Chytlavý song Jerusalema 
Dance až z Jižní Afriky dopu-
toval i do Čech až do Mezibo-
ří. Po celém světě na song li-
dé tančí, aby si vzájemně vyjá-
dřili podporu v boji s covid-19. 

Tato senzace se těší velké obli-
bě a tance všech možných ver-
zí mají desítky milionů zhléd-
nutí.  „Chceme videoklip sestří-
hat z  různých choreografií od 
obyvatel Meziboří i pracovníků 

města Meziboří. Zapojit se mů-
že opravdu každý. Choreogra-
fií se všichni mohou odreagovat 
od každodenních stresů a záro-
veň vyjádřit podporu a poděko-
vání všem, kdo s  pandemií nej-

více bojují, zdravotníkům, zá-
chranářům, policistům, sociál-
ním pracovníkům i učitelům,“ 
uvedl Martin Hampl, vedou-
cí správního odboru Meziboří. 
Videa můžete zasílat do 3. květ-
na přes internetovou aplikaci 
www.uschovna.cz na adresu sa-
bler@mezibori.cz. 

(ink)

Radnice vyzývá k Jerusalema Dance
MEZIBOŘÍ - Tanec a dobrá nálada proti covidu-19. Tak se rozhodli bojovat Mezibořští, když se připo-
jili k celosvětové taneční výzvě Jerusalema. Tančit může každý. Společný videoklip zveřejní město na 
svých webových stránkách a ostatních sociálních kanálech.

Ing. Roman Tvrzník
předseda představenstva ELEKTROWIN a.s.

MĚSTO MEZIBOŘÍ
2020 12 460

148,70

7 304,87

75 197,79
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75 198
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44 973

312,50

20 834

12.03.2021

Konkrétní přínos obyva-
tel vyčísluje Osvědčení o po-
dílu na zlepšení životního pro-
středí, které na základě dosaže-
ných výsledků vystavil kolek-
tivní systém pro sběr a recykla-
ci vysloužilých spotřebičů Elek-
trowin. Vyplývá z  něj, že díky 
obyvatelům došlo za rok 2020 
k úspoře produkce CO2 o 148,70 
tun. Stejné množství CO2 pohl-
tí 58 smrků. Nebylo nutné vytě-
žit 7 304,87 litrů ropy.  Z toho-
to množství se pokryje spotře-
ba pohonných hmot auta např. 
na cestu z Prahy do Brna po dál-
nici D1 a to 274 krát. Došlo také 

k  úspoře 75  197,79 kWh ener-
gie. Asi stejné množství, jako 
kdybychom spustili cyklus myč-
ky nádobí 75198 krát. Podařilo 
se recyklovat 7 167,14 kg železa. 
Toto množství recyklovaného 
železa by bylo možné použít pro 
výrobu 294 ks nových praček, 
bez nutnosti těžby železné rudy. 
Recyklací vysbíraných spotřebi-
čů se podařilo získat 252,97 kg 
mědi, což by postačilo pro raž-
bu 44973 1€ mincí, nebo 312,50 
kg hliníku, který by stačil na vý-
robu 20834 plechovek o objemu 
0,33 l.

 (ink)

Město sběrem starého  
elektra chrání životní prostředí
MEZIBOŘÍ – Mezibořským se sběr starého elektra vloni dařil. Sta-
rých přístrojů vytřídili a odevzdali do sběru celkem 12,46 tun. 

Terminál má zpoždění
LITVÍNOV – Stavba  na ter-

minálu se v  minulých týdnech 
z důvodu špatných klimatic-
kých podmínek pozastavila. Po-
kračovat by se mělo s poklád-
kou zámkové dlažby chodní-
ku do centra a s přeložkou ulič-
ní vpusti u přechodu pro chod-
ce směrem do centra. V opač-
ném směru je již hotová. Souvisí 
s tím zúžení vozovky, ale obou-
směrný provoz bude zachován. 

Nová cesta  
k útulku

LITVÍNOV – Město rozje-
lo plánované opravy komunika-
cí. Opravy se dočkal tankodrom 
k psímu útulku a do zahrádkář-
ské kolonie pod okružní křižo-
vatkou U Bílého sloupu.  Úpra-
va cesty se provedla po celé dél-
ce a v  místě byl omezený pro-
voz. Opravou prošla i komuni-
kace v Sokolské ulici u průmys-
lového areálu u Profimetalu.  

Most podle plánu
LITVÍNOV – Stavba nové-

ho mostu přes ulici Meziboř-
ská probíhá podle harmono-
gramu. Odbourávají se původ-
ní podzemní konstrukce, beto-
nují se základové konstrukce 
paty nového mostu. Začne se 
betonovat mostní  opěra. Dále 
pokračují  přípravné práce na 
odvedení vod Divokého poto-
ka po dobu rekonstrukce. Sou-
časně v těchto místech probíhá 

přeložka sítí společnosti CE-
TIN.  

Město získalo dotace
LITVÍNOV – Město získalo 

z  národních zdrojů a Evropské 
unie dotace 55 mil. Kč. Jedná 
se o součet všech dotací, o kte-
ré žádal odbor investic a regio-
nálního rozvoje za rok 2020. Re-
álně přišlo na účet města vloni 
zhruba 42 mil. Kč.                 (sol)

Meziboří podpoří 
zahrádkáře

Radní schválili dotaci 15 tis. 
Kč pro Základní organizaci Čes-
kého zahrádkářského svazu 2 
Meziboří na opravu  schodů 
v zahrádkářské osadě. Oblastní 
charita Červený Kostelec dosta-

la 5 tis. Kč na zdravotní a soci-
ální péči lidem nemocným roz-
troušenou sklerózou. 

Stěžují si na sousedy
Město vloni přijalo jednu 

petici, a to na změnu varianty 
výstavby parkoviště, který pro-

jednali zastupitelé na zářijovém 
jednání. Správní odbor města 
řešil vloni  osm podání na fyzic-
kou a jedno na právnickou oso-
bu. Lidé si stěžovali například 
na štěkání psa, špatné parková-
ní, rychlou jízdu řidičů, špatné 
sousedské vztahy a hluk. Větši-
na ze stížností byla nedůvodná.

Prominuli nájemné

Radní prominuli nájem za ne-
bytové prostory za říjen, listopad 
a prosinec roku 2020 nájemci, 
který má ve sportovní hale pro-
najatou zkušebnu. Tu nemohl 
užívat z důvodů  krizových opat-
ření vyhlášených vládou.      (ink)
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Patrně víte, kdo byla Ha-
na Bradyová. Osud židovské 
dívky, která v necelých jede-
nácti letech dostala předvolá-
ní do transportu, dva roky žila 
v terezínském ghettu a 23. října 
1944 byla po převozu do Osvě-
timi zavražděna v plynové ko-
moře, je znám po celém svě-
tě. Symbolem 1,5 milionu za-
vražděných židovských dětí se 
Hana stala díky svému kufří-
ku. Ten z Osvětimi získala ja-
ponská učitelka Fumiko Išio-
ka, která stála u zrodu iniciati-
vy japonských dětí Mladá kříd-
la, pečující o odkaz holocaustu. 
S nezměrným úsilím pátrala po 
dívce, jejíž jméno spolu s da-

tem narození kufřík nesl: Han-
na Brady, 31/V. 1931.

Kdyby Hanička válku – tak ja-
ko její bratr Jiří – přežila, bylo by 
jí letos v květnu 90 let. Možná by 
byla ještě naživu. Možná jsou na-
živu Vaši stejně staří praprarodi-
če, ale možná už pořádáte jejich 
pozůstalost. Mezi nimi i staré, le-
penkové kufry s rezavým ková-
ním. Některý z těch kufrů může 
být Janin kufřík. Helenin. Fran-
tiškův kufřík. Půdy, sklepy a vlh-
ké pokoje jsou plné vzpomínek. 
Nedovolte, aby právě ty, které pa-
tří k paměti Vaší rodiny, skončily 
někde na skládce. Otevřete kaž-
dou krabici a každé desky, než je 
vyhodíte…..                          (nov)

Památník Terezín se obrací na veřejnost
ÚSTECKÝ KRAJ - Památník Terezín hledá dokumenty, předměty či 
fotografie, spojené s nacistickou perzekucí na území naší republiky. 
S osobami vězněnými v Terezíně a Litoměřicích, ale i ty, které doku-
mentují věznění v dalších koncentračních táborech, věznicích, káz-
nicích i jiných nacistických perzekučních zařízeních. Máte-li takové 
a jste ochotni věnovat je paměťové instituci, která je uchová pro bu-
doucí generace, piště na adresu vyzva@pamatnik-terezin.cz.

Máte doma jakékoli dokumenty, předměty či fotografie, 
spojené s nacistickou perzekucí na území naší republiky 
a chcete je vyhodit? Nedělejte to a dejte nám vědět na 
vyzva@pamatnik-terezin.cz!

Zajímají nás předměty a dokumenty spojené s osobami vězně-
nými v Terezíně a Litoměřicích, ale i ty, dokumentující věznění 
v dalších koncentračních táborech, věznicích, káznicích i jiných 
nacistických perzekučních zařízeních. 

� Děkujeme�především�za�naše�budoucí�generace!

 Památník Terezín
 státní příspěvková organizace

Minulost do popelnice nepatří!

Jedná se o osobnosti z řad ar-
chitektů, stavitelů, stavebníků, 
osobností veřejného života – sta-
rostů, radních a zastupitelů měst 
a dalších institucí. .

KRITÉRIA K VÝBĚRU NA 
CENU JOŽE PLEČNIKA 2021

Cenu Jože Plečnika udělu-
je prezident České republiky na 
návrh kraje. 

Cena Jože Plečnika je udělo-
vána v roce 2021 jedné osobnos-
ti kraje. 

Cena Jože Plečnika je udělo-
vána osobnosti, která se zejmé-
na v posledních 30 letech nej-
více zasloužila o uchování a ob-
novu památkového bohatství 
města a o jeho dlouhodobý, so-
fistikovaný strategický rozvoj. 

Touto osobností může být 
tvůrce – architekt, stavitel, pri-
mátor, starosta města, radní, za-
stupitel, představitel instituce 
nebo podnikatelského subjektu. 

Nominaci osobnosti na udě-
lení Ceny Jože Plečnika v kra-
ji připraví Výbor pro kulturu 
a památkovou péči Zastupitel-

stva Ústeckého kraje a projedná 
Rada Ústeckého kraje.

Nominace vhodných kandidá-
tů je třeba zaslat na e-mailovou 
adresu: strnadova.k@kr-ustecky.
cz do 25. dubna, tel.: 475 657 242.

(nov)

Pomozte najít osobnost kraje 
ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj žádá veřejnost o spolupráci při vytipování osobnosti kraje pro ocenění 
za dlouhodobý přínos k uchování a obnově kulturního bohatství našich měst a jejich současný rozvoj 
v letech 1991–2021.

Jože Plečnik byl slovinský archi-
tekt  a  urbanista. Ve dvacátých 
letech dvacátého století ho pre-
zident nové republiky T. G. Ma-
saryk pozval do Prahy, aby pra-
coval na obnově Pražského hra-
du a později i úpravách lánské-
ho zámku.

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj vy-
hlásil Výzvu k předkládání návr-
hů strategických projektů v rám-
ci připravovaného Operačního 
programu Spravedlivá transfor-
mace. Návrhy mohou žadatelé 
předkládat do 30. dubna. 

Cílem programu je podpořit 
území Karlovarského, Ústeckého 
a Moravskoslezského kraje, která 
se kvůli procesu transformace na 
klimaticky neutrální ekonomi-
ku potýkají se závažnými socio- 
ekonomickými problémy. Pod-
pora se bude zaměřovat přede-
vším na vytváření nových pra-
covních míst, pomoc pracov-
níkům při přechodu do jiných 
odvětví, obnovu území po těžbě 
uhlí či návazném průmyslu. 

Základním dokumentem pro 
poskytnutí podpory je tzv. Plán 
spravedlivé územní transforma-
ce, který připravuje Minister-
stvo pro místní rozvoj. Plán bu-
de obsahovat přehled strategic-
kých projektů, které je nutné ve 
vymezeném  území realizovat 
pro zmírnění dopadu odklonu 
od těžby a zpracování uhlí. Bližší 
informace a dokumenty k výzvě, 
včetně kontaktních údajů, na-
jdou zájemci na webových strán-
kách www.rskuk.cz.                (nov)

Jak pomoci  
svému kraji?  

Navrhujte!
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ÚSTECKÝ KRAJ - Blíží se Mezinárodní den památek a sídel. Oslavu Mezinárodního dne památek navrhla Mezinárodní rada pro památky a sídla již v roce 1982. O rok později 
se UNESCO usneslo, že svátek se bude slavit dne 18. dubna. Tento den nabízí příležitost ke zviditelnění tématu kulturního dědictví pro nejširší veřejnost a zdůrazňuje 

potřebu zvýšeného úsilí k ochraně a uchování kulturního dědictví. Navíc si dnem připomínáme i zranitelnost památek neuváženými činy nebo zanedbáváním.  

Památky slaví svůj mezinárodní DEN

Krušnohoří v UNESCO
Hornické památky v saském a českém Krušnohoří byly zapsá-
ny na Seznam světového dědictví v roce 2019. Počet památek 
v České republice, které se mohou pyšnit titulem světového 
dědictví, se tak rozrostl na třináct. 
Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří tvoří 22 součástí, 
z nichž 17 se nachází na území Saska a pět v českém Kruš-
nohoří. Českou část reprezentují Hornická krajina Jáchymov, 
Hornická krajina Abertamy – Boží Dar – Horní Blatná, Rudá 
věž smrti, Hornická krajina Krupka a Hornická krajina Mědník. 
Společně tyto komponenty dokládají obrovský vliv, který mě-
la těžba a zpracování rud na obou stranách pohoří na rozvoj 
hornictví a hutnictví po celém světě.
Pro Českou republiku znamená potvrzení výjimečné světové 
hodnoty Krušných hor první úspěšný zápis na Seznam světo-
vého dědictví po 16 letech. Výjimečná hodnota Hornického re-
gionu Erzgebirge/Krušnohoří je podložena mimo jiné světově 
významnými vynálezy a inovacemi v oblasti báňských a hut-
ních technologií, které se zvláště v 16. století, ale i později 
úspěšně šířily z Krušných hor do celé Evropy i zámoří, a o glo-
bální význam Krušných hor pro rozvoj báňské legislativy, ad-
ministrativy a školství, ale také měnových systémů.

Děkanský kostel Nanebevzetí Panny Marie v Mostě
Gotický kostel byl vystavěný po požáru města v roce 1515, podle plánů Rejto-

va žáka Jakuba Heilmanna ze Schweinfurtu, na místě původní raně gotické bazi-
liky. Ze staršího kostela se dodnes dochovala pouze krypta. Stavba nového chrá-
mu, zasvěceného Panně Marii, byla zahájena roku 1517 a trvala až do začátku 
17. století.

Nabízí několik prohlídkových okruhů. Kromě prohlídky samotné lodi kostela, 
můžete zhlédnout film o přesunu v roce 1975. Vystoupat lze na ochoz empory, 
kde je prohlídka rozšířena o expozici původních zrestaurovaných vitrají. Od ro-
ku 2015 je ve věži kostela umístěna stálá výstava fotografií Proměny napříč stale-
tími. Na vystavených fotografiích mohou návštěvníci vidět původní město Most 
a jeho bourání. Ve čtvrtém, pátém a šestém patře věže jsou pak fotografie, jež za-
znamenaly přípravy na stěhování kostela a samozřejmě samotná realizace pře-
sunu kostela v roce 1975.  Velmi atraktivní jsou fotografie „Před a po“ či letecké 
snímky. Vzhledem k tomu, že návštěvníci musejí zdolat 197 schodů, je tento vý-
stup na vlastní nebezpečí.

Prohlédnout si můžete také historické krovy kostela, přičemž kaple je nejstarší 
dochovanou památkou v Mostě a řadíme ji mezi významné památky v Čechách.

Hrad Hněvín
Hrad je zajímavou dominantou a symbolem města Most. Jed-

ná se pouze o repliku gotického hradu, který zde stál až do kon-
ce třicetileté války. Zajímavá historie tohoto místa nad městem 
Most láká každoročně tisíce návštěvníků. V souvislosti s opra-
vami, které na hradě probíhaly, hledáním nového provozovate-
le místní restaurace a neposledně i vzhledem k pandemické si-
tuaci je nyní ještě předčasné přesně říci, které atrakce budou 
v letošním roce fungovat. Město zde ale plánuje otevřít Dílnu 
magistra Kelleyho, vyhlídkovou věž a stánek s občerstvením. 
Provoz hvězdárny a letní divadelní scéna je zatím s otazní-
kem. Nicméně, Městské divadlo v Mostě zde plánuje divadelní 
představení pod širým nebem v rámci cyklu „Divadelní léto na 
Hněvíně“.  Více informací přineseme v příštím vydání.

Zámek Valdštejnů v Litvínově
Jan Josef z Valdštejna začal roku 1727 přestavbu panského do-

mu na zámek. K dostavbě došlo za Františka Josefa Jiřího z Vald-
štejna v roce 1742. Funkci zámku přestal plnit z vůle Valdštejnů 
již od poslední čtvrtiny 19. století. V roce 2006 jej daroval Ústec-
ký kraj městu. Do dnešní podoby se dostal díky kompletní re-
konstrukci ukončené na sklonku roku 2014. V zámku probíhají 
rozmanité kulturní akce, krátkodobé i dlouhodobé výstavy. Ak-
tuální výstavy a akce na rok 2021 čtěte na str. 6. 

Zámek Červený Hrádek v Jirkově
Překrásný zámek Červený Hrádek najdete v okrese Chomutov, asi 

2 km severně od města Jirkov. Zámek se vyjímá uprostřed lesů na úpa-
tí Krušných hor. Od roku 1958 je chráněnou Kulturní památkou Čes-
ké republiky. Zámek Červený Hrádek stojí na místě bývalého středo-
věkého hradu. O jeho výstavbu se zasloužil Bohuslav Felix Hasištejn-
ský z Lobkovic. Renesanční zámek byl však v průběhu třicetileté války 
značně poškozen, stal se dokonce neobyvatelným. 

Od roku 1996 je zámek v majetku města Jirkova. V roce 2006 byla 
ukončena nákladná a rozsáhlá rekonstrukce celého objektu a násled-
ně zde vzniklo vzdělávací zařízení a Informační centrum města Jirkov.

Návštěvníci mají možnost navštívit s průvodcem galerii a kapli sv. 
Jana Křtitele v přízemí, dále pak zrcadlový a rytířský sál, lovecký sa-
lonek s obrazárnou, pracovnu Maxe Egona Hohenlohe-Langenburg, 
chodby a další prostory v prvním patře. Součástí prohlídkového okru-
hu jsou stálé výstavy a expozice v prostorách zámku. Dalším výstav-
ním prostorem je zámecká jízdárna, sloužící jako technické muzeum.  

Hrad Rýzmburk
Tak byl nazýván tento nejrozsáhlejší gotický hrad z let 1250, 

který má za sebou pohnutou historii. Jeho velikost ho řadí na 
druhé místo v Čechách, hned za Pražský hrad. Původní maji-
telé, páni z Rýzmburka - „Hrabišici“ (v erbu mají hrábě) patři-
li mezi nejvýznamnější šlechtické rody středověkých Čech. Mi-
mo jiné založili i klášter cisterciáků v Oseku. Přijedete do ves-
ničky Hrad Osek a zaparkujete u gotické Kaple Patronů Čech. 
Nezapomeňte pozdravit staletou lípu, jejíž kmen měří úctyhod-
ných 445 cm v obvodu. Vydáte se hradní ulicí, kde budete mít 
možnost načerpat zajímavé informace z informačních panelů.

Zámek Jezeří
Tento architektonický skvost se podařilo zachrá-

nit navzdory těžbě hnědého uhlí. Zámek Jezeří pa-
tří k nejzajímavějším památkám v České republi-
ce. Má za sebou jak velkolepou slavnou minulost 
s přepychem a nádherou hodnou knížecího sídla, 
tak období zmaru a zapomnění. Od roku 1996 je 
návštěvník svědkem jeho postupné proměny. Hrad 
z jezera (de Lacu), jinak i Eisenberg, shlížel ze sva-
hu Krušných hor již od 14. století, postupem času 
byl přestavěn na renesanční a nakonec barokní zá-
mek, jak jej známe nyní. Tuto barokní podobu mu 
vtiskli Lobkowiczové, pro které se Jezeří stalo jed-
ním z nejvýznamnějších reprezentativních sídel.

Návštěvníkům nabízí několik prohlídkových 
okruhů. Zámecké interiéry vás jistě překvapí. Jsou 
v mnohém odlišné od běžně známých zámeckých 
instalací. Vzhledem k dlouhodobé devastaci objek-
tu se nejedná o pokoje přeplněné sbírkami vzácné-
ho porcelánu, obrazů a intarzovaného nábytku, ale 
setkáte se s prostory nedotčenými zásahy restaurá-
torů, mnohdy až v syrové původnosti běhu času.

Okruh s  výhledem nabízí jedinečný výhled 
z druhého patra jihovýchodního křídla do kraji-
ny, včetně velkolomu ČSA. Jak vypadalo kdysi oko-
lí zámku, se vám pokusí přiblížit tematická insta-
lace věnovaná zaniklým obcím, jezeru a zámecké-
mu parku.

Okruh bez průvodce pak můžete absolvovat bez 
přítomnosti a výkladu průvodce, se zapůjčeným 
textem. Prohlídka zahrnuje přízemí zámku – zá-
meckou stříbrnici, pokoje kapucínů, oratoř zámec-
ké kaple, lovecké pokoje a hlavní nádvoří. Součás-
tí tohoto okruhu je i sklepení, kde jsou pohádkové 
bytosti a strašidla.

Hornická krajina Krupka
Oblast je výjimečná vysokou koncentrací důlních děl pocházejících z dob středověku 
a raného novověku, jedná se o nejstarší rudný revír na území Čech. Za zmínku stojí 
Velká pinka na Komáří hůrce či štola Svatý Martin. Cenné je i samotné historické já-
dro města Krupky, které je charakteristické svou středověkou urbanistickou struktu-
rou s hodnotnými měšťanskými domy a sakrálními stavbami. Dominantou Krupky je 
pak hrad pocházející ze 14. století a gotický kostel.

www.branadocech.cz

Pokud to situace dovolí, 
můžeme se těšit na oblíbená 

divadelní představení pod 
širým nebem na Hněvíně.

Přesunutý kostel Nanebevzetí 
Panny Marie láká turisty z celého 
Ústeckého kraje i dalších koutů 
republiky i světa. Jezeřský zámek je vyhlášený 

spoustou atraktivních akcí.


